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Aarhus kommune og Østjyllands politi med Aarhus poli-

tiidrætsforening som tovholder var de mest fantastiske 

og gæstfrie værter, da de Europæiske politimesterska-

ber i cross – EPC Cross 2021 – fra den 5-8. november 

blev afviklet i området ved Vestereng i Aarhus. 

Dansk Politiidrætsforbund var i anledning af vores 75-

års jubilæumsår 2021 efter ansøgning blevet tildelt det-

te europæiske politimesterskab – og den perfekte afvik-

ling af arrangementet gør DPIF særdeles værdig, men 

samtidig fortrøstningsfuld til også næste år at afholde et 

stort europæisk politimesterskab – nemlig i cykling.

Østrig, Belgien, Bulgarien, Cypern, Tjekkiet, Estland, 

Frankrig, Tyskland, Grækenland, Ungarn, Irland, Italien, 

Holland, Norge, Portugal, Slovakiet, Spanien, United 

Kingdom og naturligvis Danmark var repræsenteret.

Afviklingen af et sådant politimesterskab med ansatte 

fra politiet samlet fra alle kroge, fra nord til syd og fra 

øst til vest, i Europa, tilsiger at der skal være særdeles 

skærpede forholdsregler for at undgå smitte. Alle delta-

gere, også holdledere, trænere mv., skulle fremvise do-

kumentation for fuld vaccine samt en frisk negativ PCR 

test, – og der blev opnået fuld accept af disse skærpede 

krav, selv om enkelte lande mente, at DPIF stillede ret 

store krav, men sådan blev det.

Tak for støtten til rigspolitichef Thorkild Fogde, til Østjyl-

lands politi ved politidirektør Kirsten Dyrmand, til borg-

mester Jacob Bundsgaard, der ud over at holde en 

smuk velkomsttale tillige lagde hus til, nemlig Aarhus 

kommunes smukke rådhus, tegnet af Arne Jacobsen og 

indviet for 80 år siden - nemlig i 1941. 

Tak – ikke mindst - til politiidrætsforeningen Aarhus/

Østjyllands politi med Lars Bisgaard i spidsen, der sam-

men med Jesper Holst Ginnerup og en stab af ildsjæle, 

i politiidrættens tjeneste, stod for gennemførelsen af et 

særdeles veltilrettelagt og velgennemført europæisk po-

litimesterskab.

- læs meget mere om europamesterskabet i cross 

2021 i dette og kommende blade, herunder resulta-

terne - krydret med masser af flotte fotos.

Knud Stadsgaard

Formand

LE
D
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R
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D
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R

Knud Stadsgaard
Formand

AARHUS TOG IMOD 
19 LANDE OG 
SMÅ 200 DELTAGERE 

✓  #DPIFibevægelse

✓  75 år ung

✓  For din fysiske og mentale parathed

✓  Fordi vi kan, og fordi vi vil medvirke til at gøre en forskel

EPC CROSS 2021
5TH - 8TH NOVEMBER  AARHUS - DENMARK
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AF Jens Claumarch, næstformand Dansk Politiidrætsforbund
FOTOS Jens Claumarch og Robert Hansen, DPIF

EUROPÆISKE 
POLITIMESTERSKABER 
I CROSS COUNTRY 

Dansk Politiidrætsforbund (DPIF) var i juni måned 

blevet udpeget af det europæiske politiidrætsforbund, 

USPE, til at være arrangør af de 16 . Cross Country po-

litimesterskaber for at festligholde vores 75 års jubi-

læum .

PI Aarhus var med det samme hooket på ideen, og 

formand, Lars Bisgaard, udtalte straks: ”Vi banker et 

kanon arrangement sammen – det er vi gode til i Aar-

hus” .

Lars – du fik så meget ret i din udtalelse!

Forud for afviklingen af et så stort arrangement med 

19 deltagende lande og godt 200 mennesker samlet 

fra hele Europa, er der rigtigt mange løse ender, der 

skal samles og holdes styr på, så det hele bare klap-

per til sidst .

DPIF ved Ole Jacobsen stod for en masse admini-

strative opgaver med diverse tilmeldingslister fra alle 

lande vedrørende deltagelse, antal personer, rejsepla-

ner, navnelister (der blev ændret mange gange – Ole 

nåede på version 11), hotelovernatninger, startlister 

og en helt masse andet .

Det praktiske stod PI Aarhus for - primært ved Lars 

Bisgaard og Jesper Ginnerup .

De fandt et fremragende sted til selve løbet, Ve-

stereng, ved Aarhus Firmasport, i den nordlige del af 

Aarhus, hvor der var suveræne faciliteter til en rigtig 

god cross country rute med naturlige forhindringer 

i form af grøfter, diger, vandløb og lidt mudder som 

bonus gevinst et par dage før, da et entreprenør firma 

gravede på en del af ruten .

Kantinen på Aarhus politigård v/Britta, blev hyret som 

leverandør af frokost ude ved løberuten og med af-

tensmad på politigården alle 3 dage .

Alle blev indlogeret på Scandic The Mayor ved bane-

gården, så deltagerne kunne nyde Aarhus midtby .

EPC CROSS 2021
5TH - 8TH NOVEMBER  AARHUS - DENMARK



ler med Sportstiming om tidtagning, Malling Turist 

om afhentning/aflevering af deltagerne i Billund 

og Tirstrup samt som shuttle bus fra hotellet til 

Vestereng både lørdag og søndag .

PI Aarhus fik trommet rigtigt mange hjælpere 

sammen til opsætning af ruten fredag, lørdag og 

søndag samt til åbningsceremoni om lørdagen/af-

slutningsfest om søndagen .

Hele ruten var markeret op med træpæle, banket i 

jorden, på begge sider af sporet og herefter mine-

strimmel på begge sider .

Ruten for herrerne var 2,4 km, så det blev til rigtigt 

mange pæle og minestrimmel .

Fredag den 5 . november var ankomstdag for alle 

nationer, hvor de blev hentet i lufthavnene og kørt 

til hotellet for akkreditering .

Før de fik lov til at komme med busserne, skulle 

den delegerede fra hvert land dog fremvise erklæ-

ring om, at alle deltagere fra nationen var enten 

vaccineret/havde været smittet med COVID19 

samt kunne fremvise en negativ PCR test ikke 

ældre end 72 timer, da DPIF ikke ville risikere, at 

mesterskaberne blev et hot spot for smitte, der ef-

terfølgende ville blive spredt ud til andre politifolk 

i Europa .

De 2 energibundter, Lars og Jesper, fik overtalt 

borgmesteren til, at der kunne være både åbnings- 

og afslutningsceremoni med medaljeoverrækkelse 

på det flotte rådhus – et perfekt sted til begge ting, 

og kun 200 m fra hotellet .

USPE har tekniske delegerede, der har ansvaret 

for de 16 idrætsgrene, der afvikles politimester-

skaber i, og til cross country er det Ian Redican, 

Irland .

Han var på for besøg eller previsit, som han kaldte 

det, i september måned, hvor han var ude at kigge 

på løberuten sammen med PI Aarhus og en eks-

tern ekspert, Thomas Glud, som var hyret ind til 

opgaven .

Thomas var ruteplanlægger i 2019 til det civile 

VM, der blev afviklet i Aarhus, og bl .a . blev der lø-

bet på taget af Moesgård Museum .

Ian Redican var også med inde og se rådhuset, ho-

tellet og kantinen, og han var meget tilfreds med 

forholdene .

Frem mod selve løbsdagen var der flere ITV mø-

der mellem Ian og os, hvor processen hele tiden 

blev justeret og finpudset .

Frem mod selve løbsdagen blev der indgået afta-

Resultaterne kan ses på 
www.politisport.dk
 under aktivitets-kalender

»7Politiidræt nr. 8   2021
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Dette krav fra vores side som arrangør, havde der væ-

ret en del diskussion om, men det viste sig at være 

berettiget, da en enkelt deltager måtte blive hjemme 

pga . positiv test dagen før afrejse til Danmark .

Ved akkreditering på hotellet skulle alle deltagere 

forevise pas, politilegitimation og antidoping erklæ-

ring for den tekniske delegat, Ian Redican, før de fik 

lov til at starte i konkurrencen . Det gik det meste af 

fredagen med for nogle, og andre knoklede med ba-

nen ude på Vestereng .

Lørdag formiddag var alle deltagere, trænere og le-

delsen fra USPE, ude at prøve/besigtige ruten, som 

de fleste lande heldigvis udtrykte stor begejstring for, 

og bland andet de engelske løbere udtalte:” Finally a 

proper cross country route” .

Nogle få var lidt tvivlsomme omkring passagen af en 

grøft med vandløb i bunden – men ellers stor tilfreds-

hed med ruten, hvor damerne skulle løbe 4 omgange 

á 2 km – i alt 8 km og herrerne 5 omgange á 2,4 km – i 

alt 12 km .

Lørdag eftermiddag var der så officiel åbning på Aar-

hus Rådhus, hvor der var fælles indmarch med alle 

landene, hejsning af USPE´s flag inde i rådhussalen, 

taler ved borgmester Jacob Bundsgaard, formand for 

DPIF, Knud Stadsgaard og præsident for USPE, Luc 

Smeyers – der samtidigt erklærede de 16 . europæi-

ske Cross Country mesterskaber for åbne .

Musik til indmarch, USPE´s hymne og Danmarks nati-

onalmelodi blev fremført af Politiets Big Band Aarhus .

Lørdag aften var der teknisk møde for trænerne på 

politigården, hvor de havde mulighed for at stille 

spørgsmål til arrangørerne samt den teknisk delege-

rede . Det blev til nogle få tekniske detaljer, som enkel-

te lande lige skulle have præciseret, hvorefter der var 

dømt afslapning for alle på hotellet med hyggesnak 

landene imellem på bedste skole engelsk eller tysk .

Søndag var raceday – kvinderne skulle starte kl . 

10 .30 og herrerne kl . 11 .30 .

Jesper og Lars havde sørget for sol, blå himmel og 

8-9 graders varme – perfekt til crossløb .

I begge løb blev der gået til stålet fra start til slut, da 

der selvfølgelig løbes om den individuelle placering 

og medaljer, men samtidig er der en holdkonkurrence, 

hvor det er placeringen af de 3 bedste kvinder og 4 

bedste herrer, der afgør hvem der er bedste hold .

Specielt hos herrerne var det afgørende, idet 4 . løber 

hos Frankrig og Østrig blev henholdsvis nr . 23 og 24 

– adskilt af 2 sekunder, hvilket gav Frankrig sølv med 

samlet 41 point og Østrig bronze med 42 point . Det er 

tæt løb, når 4 herrer har løbet 12 km hver .
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Der deltog 11 damehold, hvor Danmark blev nr . 7 

og 14 herrehold, hvor Danmark blev nr . 8 samlet .

Et godt resultat af de danske løbere, set i lyset af, 

at flere løbere fra både Tyskland og Frankrig har 

deltaget ved OL i både 2012 og 2016 .

TV2 Østjylland var til stede og lavede et indslag, 

der kan ses på deres hjemmeside – nyhedsud-

sendelser kl . 18 .20 og kl . 19 .30 den 7 . november . 

Flotte billeder fra et dronekamera, der viser områ-

det og ruten .

Søndag eftermiddag var der medaljeoverrækkelse 

på rådhuset og afslutningsceremoni, hvor USPE´s 

flag blev nedtaget, foldet sammen og overdraget 

til præsident Luc Smeyers, der gav det videre til 

Norge, der er arrangør af næste europæiske po-

litimesterskab - fodbold for kvinder i Trondheim 

juni 2022, hvor Danmark er kvalificeret til .

»
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Åbent alle dage 7-21. Gælder fra fredag d. 10. december til og med torsdag d. 16. december.

Max. 6 stk. 
til denne pris

Max. 6 stk. 
til denne pris

Max. 6 stk. 
til denne pris

Max. 6 stk. 
til denne pris

Max. 6 stk. 
til denne pris

8� 

17� 

79� 

7⁹⁵

10� 

50� 

Kærgården original
eller let
200 g.
Pr. kg. 40,-

BKI formalet eller
instant kaffe
100-400 g. Flre varianter.
Pr. kg. max. 170,-

Baileys
70 cl. Flere varianter.
Pr. liter 112,86

Dansk � æskesteg
Uden ben.
Pr. kg 15,90

Pr. 1/2 kg

Faxe-Pepsi sodavand
eller San Pellegrino
1-1,5 liter. Flere varianter.
Ekskl. embl.
Pr. liger max. 10,-

Silvano Piacentini
Ripasso Superiore
75 cl. Italien. Normalpris 119,-
Pr. liter 66,67

Max. 6 stk. 
til 

8� 

Max. 6 stk. 
til de

10� 

Max. 6 stk. 
til d

79� 

Max. 6 stk. 
til denne pris

17� 

8� 8� 

79� 
Baileys
70 cl. Flere varianter.
Pr. liter 112,86

79� 

Faxe-Pepsi sodavand
eller San Pellegrinoeller San Pellegrino
1-1,5 liter. Flere varianter.1-1,5 liter. Flere varianter.

Spar 69�

Vi giver dig julen med hjem

70 cl. Flere varianter.
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Resten af eftermiddagen blev brugt til afslapning og 

måske en enkelt øl inden afslutningsmiddag på Aar-

hus politigård, hvor Britta havde sørget for rigtig læk-

ker mad, PI Aarhus havde gjort baren klar og skaffet 

det lokale husorkester, der virkelig forstod af få en 

fest startet op og holdt i gang .

Dagen derpå var alle tilbagemeldinger, at det havde 

været en fantastisk afslutning på mesterskaberne, 

som fik rigtigt store roser med fra de aktive, delege-

rede og præsidenten for USPE .

Alle havde været utroligt tilfredse med alt omkring 

mesterskaberne, da alt bare spillede og der var glade 

hjælpere over hele linjen, der stod klar til at hjælpe 

med stort og småt alle dagene .

Stort tak til Aarhus kommune og borgmester, Jacob 

Bundsgaard, for brug af rådhuset samt politidirektør, 

Kirsten Dyrman, Østjylland, for brug af faciliteterne på 

politigården .

Kæmpestort tak fra DPIF til alle fra PI Aarhus og øvri-

ge hjælpere, der med deres velvillighed og store enga-

gement var medvirkende til, at Lars´ profeti holdt stik:

”VI LAVER ET KANON ARRANGEMENT” – og det 

gjorde vi!



”Alt godt kommer til den, der venter” . Og ventet, det har vi! 

Dette politimesterskab skulle have været afholdt i Hviderus-

land i år 2020, men blev pga . corona-situationen naturligvis 

aflyst .

I dagene 5 .-8 . november 2021 blev det 16 . USPE European 

Police Championships Cross Country så afholdt på dansk 

jord . DPIF og USPE havde med PI Aarhus i spidsen fået lavet 

et fantastisk arrangement . 19 forskellige lande blev repræ-

senteret, og i alt ca . 200 løbere, trænere og delegerede del-

tog i arrangementet . 

Fra Danmark deltog 10 løbere (4 kvinder og 6 mænd) samt 

to trænere . For størstedelen af løberne var crossløb og pig-

sko en helt ny verden, idet det kun var få fra holdet, der havde 

prøvet denne løbedisciplin før . Derudover var der også tre helt 

nye ansigter med i ”truppen” .  De fleste ankom om fredagen . 

Det er som altid et glædeligt gensyn, når kollegaer fra hele 

landet mødes .

Lørdag var der mulighed for at træne på ruten . Efter at have 

testet denne, var de helt store spørgsmål:  ”Hvilke sko skal vi 

løbe i? Hvor lange pigge skal der på? Skal der evt . være for-

skellige længder pigge på? Heldigvis havde nogle i gruppen 

prøvet crossløb før, og kunne give gode råd og vejledning . 

Derefter var der åbningsceremoni – og taler . Dette foregik un-

der meget flotte forhold på Rådhuset i Aarhus .

Vejrudsigten blev nøje studeret i dagene op til løbet . Natten 

til søndag havde det regnet en del, men da vi stod op, skin-

nede solen fra en skyfri himmel . Løbet nåede næsten sin 

afslutning før regnen kom . Vinden tog stille og roligt til i løbet 

EN CROSS-COUNTRY 
LØBERS TANKER
AF Carina Jessen, Midt- og Vestsjællands Politiidrætsforening
FOTOS Jens Claumarch, DPIF og Robert Hansen, DPIF
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af formiddagen, men i forhold til, hvordan 

vejret kan være i november, må det siges 

at være ganske godkendt løbevejr . Det 

var hurtigt og nemt at få varmen på den 

udfordrende rute, som bød på en mud-

derpassage, nedløb over et jorddige/grøft 

og derudover masser af bakker og ujævnt 

underlag . Kvindernes rute var ca . 8 km i 

alt, imens mændene skulle løbe ca . 12 

km . Ruten foregik på en rundstrækning 

ved Vestereng (et eng – skovområde i 

Aarhus) og var lavet meget publikums-

venlig . Kvindernes løb startede en time 

før mændenes, og derfor var der god mu-

lighed for at heppe på hinanden . 

Løbet blev for kvindernes vedkommende 

vundet af en kvinde fra Tyskland i tiden 

34:03 .  Mændenes løb blev vundet i tiden 

42 .59 af en meget hurtig franskmand . Ar-

rangementet fik også mediedækning idet 

Tv2 Østjylland lavede en lille reportage, 

hvor de to lokale løbere Thorkild og Stine 

blev interviewet om løbet . 

RESULTATER

I alt 84 mænd og 47 kvinder gennemførte ruten. Placering er angivet i parentes. 

Mark Van Den Bosch Olsen (Københavns Politi): 46:17 (17)

Thorkild Sundstrup (Østjyllands Politi/UCV): 46:57 (22)

David Raahede Rørdam (Københavns Politi): 48:31 (37)

Rasmus Krodal Gram-Jensen (Københavns Politi): 48:43 (41)

Claus Bæk Andrés (Sydøstjyllands Politi/UCV): 51:21 (64)

Jesper Sønderskov Eberhard (Nordjyllands Politi): 51:52 (66)

Carina Jessen (Midt – og Vestsjællands Politi): 40:03 (20)

Stine Bruunshøj Gregersen (Østjyllands Politi): 42:06 (26)

Nanna Krogh Vestergaard (Midt – Vestsjællands Politi): 42:38 (28)

Lisa Skov Nielsen (Nordjyllands Politi): 42:49 (29)

Om eftermiddagen var der traditionen 

tro afslutningsceremoni og præmie-

overrækkelse . Selvom ingen danskere 

skulle på podiet, virkede det til, at alle 

var tilfredse med et veloverstået løb .

Det virkede til, at alle havde en sjov 

og udfordrende oplevelse med denne 

lidt anderledes løbedisciplin . Der blev 

samtidig talt meget om, og lavet store 

planer for næste års EPM i Maraton, 

som afholdes i Holland . Det ser ud 

til, at Danmark kan stille et utroligt 

stærkt hold både for mænd og kvin-

der .

Tak for et fantastisk arrangement . 

Tak til DPIF, PI Aarhus og USPE og 

alle hjælpere for at være med til at 

skabe minder og venskaber på tværs 

af landsdele .

13Politiidræt nr. 8   2021



September måned bød på både lunt og tørt sensommer 

vejr, men også regnvådt vejr, og netop en af disse regn-

våde dage ramte vi, da Grænsekontrolenheden i Billund 

Lufthavn drog på årets sociale personaletur, godt støttet 

af bl .a Billund PI . 

Vandel gokart banerne lagde ”biler” til vores årlige tur . Der 

kørtes et par indledende heats, hvor deltagerne, alt efter 

deres slutresultat, blev placeret i A og B rækken . Og så 

blev der ellers kørt om kap, så udstødningsgasserne stod 

omkring de små hurtige køretøjer . 

Og bedst som man var ved at komme i gang og få varmet 

op, og modet til at køre hurtigere og hurtigere gennem 

svingene blev kraftigt forøget, så var det hele overstået . 

I B-rækken vand Søren L, mens Peter L blev nr 2 og Søren 

M blev nr 3 .

I A-rækken løb Peter J af med sejren som den absolut 

bedste kører, mens Severin måtte lade sig nøje med 2 . 

pladsen og Morten blev nr 3 .  

PÅ REGNVÅDE BANER 
I VANDEL

TEKST og FOTOS Robert Hansen, Billund PI

Peter, Arno og Michael gør sig klar

Der klædes om til kørsel på 
de regnvåde baner

De glade vindere i B-rækken Peter, 
Søren L og Søren M
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AF Nikolaj Kjærsgaard, PI-København og DPIF badmintonudvalg
FOTOS Jesper Compier, PI-Aarhus 

Endelig var ventetiden ovre, og vi kunne igen mødes i hallen til 

noget fjerbold. Efter flere aflysninger af planlagte stævner, grun-

det corona situationen i Danmark, kunne det igen lade sig gøre 

at mødes på tværs af landet og dyrke noget idræt sammen.

Arrangørerne denne gang var PI Aarhus med Jesper Compier 

som tovholder. Sammen med badmintonudvalget lykkedes det 

at få et acceptabelt antal tilmeldinger til stævnet, og vi stod alle 

klar tirsdag den 2. november kl. 09.00.

Hallerne der skulle spilles i lå i Søften - en lille by ca. 10 km 

uden for Aarhus. 12 baner var til vores rådighed, hvilket så for-

nuftigt ud inden kampene gik i gang. En meget hjælpsom hal-

bestyrer sørgede for, at vi fik stillet de ting til rådighed, som vi 

skulle bruge. Og efter Jesper Compier havde budt alle velkom-

men, var vi klar til at gå i gang kl. 09.30. 

ELITERÆKKEN

I eliterækken var der et par nye unge navne, som vi ikke havde 

set før, så spændingen var stor, om nogen kunne vippe nogen 

af de mere garvede af pinden.

I herresingle kom finalen til at stå imellem en gammel kending 

Kasper Storkegaard fra Midt/Vestsjælland, og han skulle møde 

et nyt skud på stammen Tobias Kromann fra Fyns Politi. Fina-

len blev både spændende og velspillet. I første sæt var ”Stor-

ken” efter det meste af sættet, men han formåede dog til sidst 

at hive 1. sæt hjem i ombolde. Det virkede som et wake up call 

for Tobias, der fik sat lidt mere tempo på spillet. Selvom ”Stor-

ken” kæmpede det bedste han havde lært, blev hans vinger 

stækket, og han måtte bukke under for ungdommen. Tobias 

tog de sidste 2 sæt forholdsvis sikkert og blev dansk mester i 

sin debut.

I damesingle var kun 2 tilmeldte, og her viste Amanda Madsen 

sig at være en for stor mundfuld for Louise Gudiksen Møller. Ef-

ter 2 sæt var der ingen tvivl om udfaldet, og Amanda var endnu 

engang dansk politimester i damesingle.

I herredoublen stod finalekampen imellem Storkegaard/Andre-

assen fra Midt/Vestsjælland, der skulle møde Mads/Ken fra 

København. Begge par havde vundet forholdsvis sikkert i deres 

BADM INTON
DANSKE POLITIMESTER SKABER I 
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semifinaler. Finalen blev som forventet domineret af parret fra 

Midt/Vestsjælland, og selvom Københavnerne forsøgte sig med 

forskellige taktiske manøvrer, var det ikke nok. Efter 2 temmelig 

sikre sæt kunne Storkegaard/Andreassen hive politimesterska-

bet hjem.

I damedouble var der som i singlen kun 2 par tilmeldt. Lotte/

Louise fra Vestegnen skulle op imod Susanne/Amanda fra 

Midt/Vestsjælland. Pigerne leverede en flot og meget seværdig 

kamp. Første sæt blev taget af Lotte/Louise, mens Susanne/

Amanda tog sig af 2. sæt. Så var der lagt op til et spændende 

og tæt 3. sæt, som skulle afgøre kampen. Her var det som om 

Susanne/Amanda fandt et ekstra gear frem, som Lotte/Louise 

ikke havde noget modtræk til. Derfor blev 3. sæt vundet sikkert 

af Sussanne/Amanda, der endnu engang kunne kalde sig for 

danske politimestre i damedouble.

I mixdouble trådte Martin Engel ind som makker til Amanda 

Madsen, idet hendes makker blev skadet i en tidligere kamp. 

Sammen gjorde de det så godt, at de kom i finalen, hvor Mi-

chael/Susanne ventede. Når man kiggede på den måde, som 

Martin/Amanda spillede mixdouble på, var det måske ikke den 

mest konventionelle måde. Men det virkede. De virkede oven på 

det meste af finalen, og da sidste bold blev slået i gulvet, kunne 

Amanda kalde sig for 3 dobbelt politimester og Martin kunne 

vinde sit første politimesterskab.   

MESTERRÆKKEN/VETERANRÆKKEN

I mesterrækken i år var der 8 tilmeldte i single, hvilket gjorde 

det dejlig let for udvalget at lave turneringsplanen for denne 

række.

Efter nogle gode kampe i indledende og semifinalerne stod det 

fast at Frederik Elly fra Aarhus skulle møde Erik Hejlesen fra 

Kolding i finalen. Første sæt i finalen blev en tæt affære, hvor 

de 2 spillere fulgtes ad til 17-17. Derfra var det som om Erik 

kunne fornemme, at han var tæt på en sæt sejr, for han smed 

4 bolde ud af banen, så Frederik kunne vinde første sæt. Om 

det var det der gjorde udslaget, skal være usagt, men Erik kom 

aldrig rigtig ud til andet sæt, som Frederik sikkert vandt. Tillykke 

til Frederik med sejren.

I double havde udvalget valgt at lægge veteran herredouble og 

mesterrække double sammen, således der både blev kåret en 

mester i mesterrækken og en i veteranrækken. Rækken havde 

5 tilmeldte par, så den blev afviklet som en pulje, hvor alle spil-

BADM INTON
DANSKE POLITIMESTER SKABER I 
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lede imod alle. En hel del gode og tætte kampe undervejs vid-

nede om, at beslutningen var god.

I sidste ende vandt Ole Larsen/Brian Rasmussen fra Rigspolitiet 

både mesterrækken og veteranrækken, da de vandt alle deres 

kampe. I mesterrækken gik sølvet til Frederik Elley/Jakob Ve-

stergaard, imens Erik Hejlesen/Nikolaj Kjærsgaard tog sølvet i 

veteranrækken. 

A-RÆKKEN

Igen i år var A-rækken den række med klart flest tilmeldte. 35 

stillede op i år, og det betyder at vinderen kan risikere at skulle 

spille 7 singlekampe over 2 dage. Der var rigtig mange gode 

kampe og også kampe, hvor niveauforskellen godt kunne ses. 

Da første dagen var gået, stod det klart at Jeppe Toustrup og 

Jacob Juul skulle møde hinanden i den ene semifinale, imens 

den anden stod imellem Andreas Pedersen og Kem Hellemann.

I den første stod det hurtigt klart, at Jacob fik svært ved at følge 

med Jeppe. Første sæt blev rimeligt tæt, men så var det også 

slut, og Jeppe spillede sig sikkert i finalen.

I den anden blev det mere tæt. Andreas vandt første sæt, der 

var temmelig lige. Herefter var det som om kræfterne var slup-

pet op for Andreas. Han kæmpede bravt, men Kem var for stor 

en mundfuld og spillede sig i finalen imod Jeppe.

I finalen var der masser af godt spil fra begge spillere. Måske et 

niveau, der hører til i en række højere. Men det kigger badmin-

tonudvalget på i forbindelse med næste DPM. Jeppe viste sig 

dog at være den med det højeste niveau og vandt med 21-17 

21-17 i finalen.

I herredouble var de to herrer sørme også repræsenteret i fina-

len med hver deres makker. Kem spillede sammen med Rune 

Pedersen, imens Jeppe spillede sammen med Daniel Nielsen. 

Kem og Rune lagde bedst ud og tog et ganske tæt første sæt. 

Så var det som om Jeppe/Daniel satte tempoet lidt op, og det 

havde Kem/Rune svært ved at gøre noget ved. De sidste 2 sæt 

gik sikkert til Jeppe/Daniel, og Jeppe kunne række armene over 

hovedet og kalde sig dobbelt vinder af A-rækken.

DAMERÆKKEN

Også i år var damerækken gan-

ske stor med mange tilmeldte, 

herunder også flere nye ansig-

ter. En række, der helt sikkert 

er kommet for at blive, og hvor 

nogen får stiftet bekendtskab 

med badmintonsporten for første 

gang, eller for nogens vedkom-

mende for første gang i meget 

lang tid.

I damesinglen var det en gammel 

kending, der gik i finalen nemlig 

Ditte Kennum fra Århus. I finalen 

skulle hun op imod et nyt ansigt 

fra København Line Frost. Og lad 

det være sagt med det samme, 

det er en finale Ditte gerne vil glemme. Fra start lå det fast, at 

Line spillede virkelig godt, og Ditte havde svært ved at følge 

med. Lad os sige det sådan, at det var ikke mange point, Ditte 

fik skrabet sammen, og Line kunne fortjent trække sig tilbage 

med sejren.

I damedouble var det ligesom i A-rækken for herrer de samme 

to, der var i finalen med hver deres makkere. Ditte spillede sam-

men med Malene Espersen og Line med Lise Hansen. I doublen 

var Ditte bedre med, men igen måtte hun overgive sig til over-

magten. Line og Lise vandt overbevisende og fortjent i finalen.

Efter afviklingen af alle kampene var der den traditionelle præ-

mieoverrækkelse, hvor vi kunne hylde vinderne af de respektive 

rækker. PI Aarhus havde sørget for noget dejlig rødvin til vin-

derne, og DPIF (Dansk Politiidrætsforbund) stod for medaljer og 

plaquetter.

Et dejligt stævne i Aarhus var vel overstået, og spillerene på 

tværs af landet fik krammet farvel til hinanden. Og samtidig gav 

man håndslag på, at man skulle ses igen i København i 2022. PI 

København har nemlig budt ind på de næste politimesterskab, 

som skal afholdes i hovedstaden. Det bliver et stort arrange-

ment, hvor også håndbold og bordtennis kommer til at afholde 

deres politimesterskaber samtidigt. Noget PI København før har 

afholdt med stor succes. Datoen ligger allerede fast og det bli-

ver den 29. og 30. marts 2022.

Afslutningsvis skal lyde en stor tak til PI Aarhus for at arrangere 

dette års DPM i badminton. Det var fantastisk dejligt at kunne 

ses igen og få spillet noget badminton. Rammerne og kam-

meratskabsaftenen var helt i top, så man kan ikke udelukke et 

genvalg.
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AF Morten Mandrup, formand PI Grønland, KALAALLIT-NUNAANNI POLITIIT TIMERSOQATIGIIT 
FOTO Morten Mandrup, formand PI Grønland, og Robert Hansen, DPIF

Den nye patruljebåd i Sydgrønland, 
Nukik, med pa. Kim Stokbro i stævnen. 

Billedet af Nukik og Kim Stokbro er 

taget i forbindelse med en anholdel-

sesaktion/transportanttur, hvor vi (Kim 

og jeg) sejlede mere end 500 km op ad 

kysten fra Qaqortoq/Narsaq og op til Nuuk . 

Grønlands Politi udskifter de gamle Politikut-

tere med disse nye hurtiggående patruljebåde . 

Også i Dansk Politiidrætsforbund (DPIF) er der sat ”nye 

skibe i søen” idet PI Grønland igen er blevet aktivt med-

lem . Dette skete ved repræsentantskabsmødet den 11 . 

oktober 2021, hvor en enig forsamling stemte for genopta-

gelsen . 

Nu er det op til PI Grønlands medlemmer på generalforsam-

lingen, at tage den sidste og endelige beslutning . Generalfor-

samlingen finder sted den 25 . januar 2022 . Dette skulle dog 

blot være en formalia, idet ønsket har fremgået af forenin-

gens vedtægter i mere end 15 år . Det var dog først i 2019 der 

for alvor kom skub i sagerne, da en ny personkreds i besty-

relsen trak i arbejdstøjet .

 

Det er således en mere end 2 

år lang proces, der snart fin-

der sin afslutningen . Med 

optagelsen i DPIF 

vil kolleger fra Grøn-

lands Politi på lige fod 

med de øvrige kolle-

ger have adgang til de 

danske-, nordiske-, og 

Europæiske Politimesterskaber . Vi forventer dog ikke, at der 

fremadrettet i DPIF regi skal afholdes hundeslædevæddeløb 

– men flere kolleger rundt på kysten gør sig ganske godt ved 

de civile Grønlandske Mesterskaber, hvorfor vi er spændte 

på at se, hvordan de klarer sig til DPM . 

GRØNLANDS 
POLITIIDRÆTSFORENING 
OPTAGET I DANSK 
POLITIIDRÆTSFORBUND
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Morten Mandrup til højre, formand for PI Grønland, bydes velkommen af Knud Stadsgaard, formand for Dansk Politiidrætsforbund

            DAGSORDEN IFØLGE VEDTÆGTER:       1.  Valg af dirigent

        2.  Valg af stemmeudvalg

        3.  Godkendelse af fuldmagter

        4. Formandens beretning

        5.  Kassererens beretning

        6.  Fastlæggelse af kontingent

        7.  Behandling af indkomne forslag

        8. Valg til formand og bestyrelse

    Revisor – revisorsuppleant

        9.   Eventuelt

Forslag, der ønskes behandlet på generalforsamlingen, skal fremsendes til mma009@politi .dk

senest den 4 . januar 2022 .

Forud for generalforsamlingen vil der være fællesspisning. Tilmelding sker på de enkelte tjenestesteder.

           På bestyrelsen vegne
           Morten Mandrup
           Formand 

Afholdes tirsdag den 25. januar 2022 kl. 1730 
i Parolesalen Nuuk og via ITV på virtuel møderum 3.

ORDINÆR GENERALFORSAMLING 
I PI GRØNLAND 

/ KALAALLIT-NUNAANNI POLITIIT 
TIMERSOQATIGIIT
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 De Europæiske Politimesterskaber i 
LANDEVEJSCYKLING
AF Jørgen Guldborg, formand for Cykeludvalget i Dansk Politiidrætsforbund
FOTOS cykelfoto.dk. Dan Dupont og privat foto

24 Politiidræt nr. 8   2021



STORT MESTERSKAB

Ja, det er ganske vist, at vi har fået et af de største mester-

skaber til Danmark i 2022 . Dansk Politiidrætsforbund (DPIF) 

har takket ja til udfordringen om at arrangere det flotte Euro-

pæiske politimesterskabsstævne i sensommeren 2022, i 

året hvor Tour de France starten er i Danmark . 

Det tyder på et historisk stort år i cyklingens tegn i Danmark .

I SKRIVENDE STUND

Dansk Politiidrætsforbund har indkaldt til formøde medio 

november i år, hvortil flere politikredse er inviterede . Det er 

vores håb, at denne store opgave kan blive løst i et fint sam-

arbejde mellem flere politikredse samt Rigspolitiet . 

Rute og dato er endnu ikke fastlagt, men datoen bliver i 

august eller september 2022 .

DE DANSKE POLITIMESTERSKABER 2022

Rigspolitiets Idrætsforening er teknisk arrangører af politi-

mesterskaberne i året, hvor Tour de France kommer til Dan-

mark med start i København den 1 . juli . Vi arbejder på en 

dato ultimo maj og/eller primo juni . Således vi også, og tra-

ditionen tro, kan benytte DPM som et udtagelsesløb . 

Vi barsler også med artige nyheder omkring dette stævne, 

således ’alle’ stiller op, uanset om man kører med en hastig-

hed på 25 km/t eller 40 km/t . Vi arbejder på en historisk op-

bakning i forhold til antal ryttere på startlisten . Der følger en 

appetitvækker i første kvartal i 2022 .

Det bliver en generalprøve omkring set-up og sikkerhed med 

sigte på de Europæiske politimesterskaber .

STOR KVALITET OG MEDALJEMULIGHEDER

Truppen af eliteryttere i Dansk Politiidrætsforbund har må-

ske aldrig været så god i antal og kvalitet som nu . Derfor er 

det ikke blot hensigten at lave ’verdens flotteste mester-

skab’, men det er også en realistisk plan at gå efter medaljer 

i enkeltstarten og/eller i linjeløbet . Hér skal jeg blot nævne 

et par enkelte af de mange gode ryttere, Martin Asvig Peder-

sen, der sikrede sig den samlede sejr i DPIF Jubilæums Cup 

i 2021, samt den regerende mester i linjeløb, Jakob Hoff-

mann . 

Jeg er sikker på, at vi stiller med fuldt hold på herresiden, 

hvilket vil sige 6 ryttere til start . I forhold til kvindesiden hå-

ber vi på, at vi kan få flere til at satse og gå efter en udtagel-

se til de Europæiske politimesterskaber .

DOMINANS AF RYTTERNE FRA DET DANSKE

 BRUTTOLANDSHOLD

For at underbygge min optimisme vil jeg blot nævne vores 

dominans i DPIF Jubilæums Cup, hvor vi tildelte Dansk Mili-

tært Idrætsforbund bøllebank i Mesterklassen, hvor rytterne 

fra vores brutto-landshold stiller til start .
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NYVALG til Cykeludvalget

Martin Asvig Pedersen 
er rykket i A-klassen
Efter en forrygende sæson og en meget flot sejr i det jysk/

fynske mesterskab i B-klassen sikrede Martin Asvig Peder-

sen fra Østjyllands Politiidrætsforening sig de tilstrækkelige 

point til oprykning til den fornemmeste klasse, nemlig A-klas-

sen, så nu skal han til at konkurrere med også det store kon-

tinent af danske professionelle cykelryttere af verdensklasse.

Det er intet mindre end imponerende af en arbejdende po-

litimand, at han formår at sikre sig denne oprykning, og det 

fortæller rigtig meget om Martins enorme potentiale. Han er 

samtidig en god afslutter, som i en samlet spurt ofte sikrer 

sig sejren. Det bliver spændende at følge Martin i A-klassen, 

hvor han bliver underlagt en lidt unfair konkurrence af de 

mange professionelle hold. 

Stort tillykke til Martin Asvig Pedersen .
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Glædelig Jul & Godt Nytår

Følg med i POLITIIDRÆT
… hvor vi i de kommende måneder løbende præsenterer vores mange fantastiske ryttere og holder jer 

orienteret om De Europæiske politimesterskaber og De Danske politimesterskaber, hvor vi også inviterer 

Dansk Militært Idrætsforbund til start .

Glædelig Jul & Godt Nytår

På repræsentantskabsmødet i Dansk Politiidrætsforbund blev 

Jakob Hoffmann, Østjyllands Politiidrætsforening, nyvalgt til 

cykeludvalget i DPIF. Vi består de kommende to år af Jens Ny-

gaard Svenningsen, Midt- og Vestjyllands Politiidrætsforening; 

Jakob Hoffmann, Østjyllands Politiidrætsforening og Jørgen 

Guldborg, Rigspolitiets Idrætsforening. I forhold til 2022 forven-

ter vi dog ikke den store arbejdsindsats fra Hr. Hoffmann, deri-

mod forventer vi, at han yder sit ypperste i forhold til træningen 

og forberedelserne med fokus på at toppe til De Europæiske 

politimesterskaber i Danmark. 
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DANSKE POLITIMESTERSK ABER I HÅNDBOLD

TEKST og FOTOS Kim Bak, Formand PI Nykøbing F 

PI Nykøbing Falster havde igen fået fornøjelsen af, at skulle ar-

rangere og afvikle et DPM-stævne (Dansk politimesterskab). 

Der var denne gang tale om DPM i håndbold, som skulle afvik-

les over 2 dage. 

Rammerne var Nykøbing F. Hallerne, som til daglig huser syd-

havsøens kvindelige ligahold i Bambusa Kvindeligaen. Ja, det 

hedder de faktisk. Der er derfor tale om nogle rigtige gode faci-

liteter, hvor det bl.a. er muligt, at spille håndbold på 3 håndbold-

baner samtidig.

Der var tilmeldt 11 damehold og 10 herrehold, hvilket blev til 9 

herrehold, da vi modtog afbud fra Nordsjællands Politi i sidste 

øjeblik.

Stævnet startede præcis kl. 09.00, hvor de første hold løb på 

banerne. Nogle hold var tilrejst dagen i forvejen, så de var fri-

ske og veludhvilede og klar til ”kamp”. Det var aftalt, at der kl. 

10.20, hvor alle hold var mødt, ville blive budt velkommen dels 

v/PI Nykøbing F. og dels v/DPIF Ole Kjær Jakobsen. På bag-

grund af 2 nylig tragiske hændelser, hvor 2 kære, respekterede 

og aktive kolleger, var afgået ved døden, blev der holdt et mi-

nuts stilhed for at mindes og ære dem. 

Stævnet blev herefter genoptaget og kampene blev på ny ”fløj-

tet” i gang.

Det er ingen underdrivelse, at der virkelig blev gået til makro-

nerne. Fantastiske nærkampe, enorm intensitet og voldsomme 

energiudladninger. Hele paletten var i brug og et studie i spring, 

kast, redninger, tacklinger, smidighed, akrobatik, faldteknikker, 

konflikthåndtering, håndgemæng og ”magtanvendelse”, heldig-

vis i den lave ende af magtbarometeret, blev i stor stil udfoldet 

på de forskellige håndboldbaner. 

Man kan således ikke komme uden om, at håndbold er en fuld-

kontakt sportsgren. Ironisk nok bemærkede jeg, at der rundt 

om på væggene i den store opvisningshal, var opsat flere elek-

troniske informationstavler, hvor der lejlighedsvis stod: ”Bliv 

bloddoner i Nykøbing Falster”. Opslag som absolut gav mening!  

Det skal for en god ordens skyld også nævnes, at fair play var 

i højsædet. Der blev udvist den fornødne skånsomhed og stor 

respekt, selvom sindene indimellem godt kunne komme lidt op 

i det røde felt. Modstandere, som var faldet eller blevet skubbet 

omkuld, blev hjulpet på benene af modparten, som gav et smil 

og et klap på skulderen.

Vi havde på baggrund af den store fysiske kontakt, hvormed 

håndbold bliver spillet, allieret os med sportsmassør Klaus Fre-

deriksen, som normalt bistår Nykøbing F’s kvindelige 1. divi-

sionshold. Klaus havde desværre allerede på 1. dagen lidt for 

meget at se til, da han måtte behandle og tilse 13 håndbold-

spillere, hvoraf 3 måtte sendes på skadestuen med lidt større 

og behandlingskrævende skader, herunder én med en brækket 

hånd og én med en mulig korsbånds-/knæskade. 

Forsikringsselskabet Popermo og Lån & Spar Bank havde også 

fundet vej til Nykøbing F., hvor de i foyeren havde opstillet hver 

sin stand. Rigtig mange håndboldspillere kom forbi standene, 

som var placeret med strategisk finesse, da udøvere for at 

komme hen til restaurationen, som lokkede med ernæringsrig-
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DANSKE POLITIMESTERSK ABER I HÅNDBOLD

Sluttelig skal der lyde en ualmindelig stor og dybfølt tak til alle 

de frivillige kræfter, som beredvilligt bidrog og var medvirkende 

til, at stævnet og kammeratskabsaftenen kunne afvikles til stor 

tilfredshed for alle.

tig kost i form af grillpølser, pommes frites, burgere osv., netop 

skulle passerer standene. Popermos stand blev gæstet flittigt, 

da Popermo havde igangsat en konkurrence, hvor man kunne 

vinde et sæt høretelefoner. Det var en heldig nordjyde, der kun-

ne tage høretelefonerne med sig hjem.

Den første spilledag blev afsluttet omkring kl. 15.00, og nogle 

hold havde allerede på dette tidspunkt spillet 4 kampe á 40 mi-

nutter, hvilket mange nok ville kunne mærke i benene og krop-

pen.

Der var herefter kaldt til kammeratskabsaften kl. 17.00 i den 

ene af hallerne, som var blevet indrettet med borde og stole. 

Der var bestilt mad udefra og senere på aftenen blev der spil-

let op til dans ved 2 midaldrende DJ’s, som ved første øjekast 

lignende et par såkaldte ”suppe, steg og is” musikanter. Første-

håndsindtrykket blev dog hurtigt gjort til skamme, da de 2 DJ’s 

viste sig, at være ulve i fåreklæder. De sørgede i den grad for, at 

der blev skabt en fantastisk stemning. Ømheden i håndboldbe-

nene fortog sig, og danseskoene kom for alvor til deres ret. Det 

forlød næste dag, at det havde været en fremragende fest.

Finaledagen blev indledt kl. 09.00, hvor de første hold skulle i 

kamp. Flere af håndboldspillerne så lidt vingeskudte ud og sjov 

nok var smerterne i benene/kroppen, for nogles vedkommende, 

trukket op i hovedet. Et par hold måtte desværre trække sig 

pga. skader. Ikke desto mindre, så blev der igen kløet på med 

krum hals, og der blev spillet god og seværdig håndbold.

Finalen stod således mellem de lokale helte fra Sydsjælland og 

Lolland-Falster PI og Fyn PI. Fyns herrehold havde hele vejen 

igennem stævnet vist stor styrke, og de virkede godt sammen-

spillede. Fyns herrehold viste heller ikke i finalen nogen nåde, 

selvom Sydsjælland og Lolland-Falsters herrehold ydede god 

modstand. Fyns herrehold var det stærkeste, og de hjemtog 

sikkert guldmedaljerne.

Kvindeholdene spillede på samme høje niveau og finalen stod 

mellem Fyn PI og PI-København. Det blev en neglebidende gy-

ser, hvor kampen i ordinær spilletid endte 12-12. Kampen gik 

derfor i forlænget spilletid 2 x 5 minutter, hvorefter stillingen var 

13-13. Håndboldudvalget trådte sammen, og det blev besluttet, 

at kampen skulle afgøres ved straffekast. Der skulle mere end 

13 straffekast til pr. hold før kampen var afgjort. Det var Køben-

havnerne, der måtte se at deres 14. straffekast blive reddet af 

den fynske målvogter. Der udbrød herefter stor jubel og Fyns 

kvindehold kunne herefter i lighed med herreholdet hjemtage 

guldmedaljerne.

MEDALJEFORDELINGEN PÅ HERRESIDEN

Guld Fyn PI

Sølv Sydsjælland og Lolland-Falster PI

Bronze Østjylland PI

MEDALJEFORDELINGEN PÅ KVINDESIDEN

Guld Fyn PI

Sølv PI-København

Bronze Københavns Vestegn PI 
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Camilla Jørgensen og Maria Lundgaard er begge med i Dansk Politiidrætsforbunds håndboldudvalg og var bl.a. derfor også med 

ved de Danske politimesterskaber i håndbold. Camilla og Maria tænkte lidt ud af boksen, da der skulle en artikel til Politiidræt om 

mesterskabet. De stillede derfor følgende spørgsmål, som de efterfølgende sendte ud til et antal deltagere ved politimesterskabet:

 1 .       Hvor mange gange har du deltaget i DPM?

 2 .       Første indtryk/indskydelse ved at være (tilbage) til DPM?

 3 .       Hvad synes du om arrangementet?

 4 .       Bedste oplevelse ved DPM?

 5 .       Beskriv kammeratskabsaftenen med 3 ord?

 6 .       Hvad ser du frem til ved næste DPM?

Desværre var der ikke det store respons, hvilket måske skyldes den forholdsvis korte svartid inden deadline. 

Men her følger svarene fra tre af deltagerne .

AF Camilla Jørgensen og Maria Lundgaard, begge DPIF håndboldudvalg, samt Robert Hansen, DPIF
FOTOS Kim Bak, Formand PI Nykøbing F  

TANKER OMKRING ET 
HÅNDBOLDMESTERSKAB
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EMMA MADSEN

”Håber alt er vel hos dig? Jeg følger lige (lidt sent) op på din mail vedrørende oplevelsen ved DPM . Det var min 

første deltagelse ved DPM . Det var fedt at få muligheden for at skabe nogle sociale relationer til sine kollegaer 

udenfor arbejdstiden . Kammeratskabsaftenen var ligeledes en stor succes, og foruden at vi (forhåbentlig) hiver 

guldet med hjem, så er det klart den, jeg ser mest frem til ved næste DPM .” 

FREDERIK HILDEBRAND NIELSEN

”Hermed nogle oplevelser fra DPM i håndbold . 

1 . Første gang jeg deltog . 

2 . Godt indtryk, mange gode kolleger samlet et sted til et arrangement, der først og fremmest giver en masse  

 sociale relationer til holdkammerater og modstandere fra andre kredse .  Man kunne hurtigt fornemme at kol- 

 legaerne både fra egen og andre kredse var kommet for at hygge sig og havde et smil på læben både inde og  

 uden for håndboldbanen . 

3 . Det var overordnet set et godt arrangement, hvor der var god plads til at lære hinanden at kende . 

 Arrangementet var godt, hvor der var en tilpas mængde kampe på de to dage . 

4 . Delt mellem kammeratskabsaften og det at have nogle fede timer på håndboldbanen med kolleger fra egen  

 kreds, hvor der var mulighed for at gå til den fysisk for efterfølgende at drikke øl sammen og spise noget god  

 mad i godt selskab . 

5 . Længe ventet, hyggelig og festlig . 

6 . Hyggelige dage med kolleger igen, hvor man kan kombinere sport med godt selskab . Derudover ser jeg frem  

 til, at vi forhåbentlig får hentet en medalje med hjem til Sydøstjylland næste gang .” 

THOMAS HVID SEVELSTED SCHMEISSER

1 . Hvor mange gange har du deltaget i DPM?

 Har deltaget 7-8 gange .

2 . Første indtryk/indskydelse ved at være (tilbage) til DPM?

 Det var fantastisk! Har glædet mig i lang tid, fordi det er en super begivenhed og nogle mennesker man kun  

 ser 1 gang om året, men lige hyggeligt altid!

3 . Hvad synes du om arrangementet?

 Det var super og vellykket! Ligesom inden corona! Ingen tanker og restriktioner herom . 

4 . Bedste oplevelse ved DPM?

 Kammeratsskabs aftenen og den gode stemning alle imellem, generelt!

5 . Beskriv kammeratskabsaftenen med 3 ord?

 Fan-Fucking-Tastisk . Bare skønt at komme ud og skeje lidt ud med kollegaerne!

6 . Hvad ser du frem til ved næste DPM?

 At folk kommer med samme indstilling og glæde ved at lave fællesarrangementer, med kollegaer man enten  

 ikke har set i flere år, eller som man kun ser den ene gang om året . 
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Grænsekontrolenheden i Billund

AF Robert Hansen, Billund PI
FOTOS Lisbeth, Billund PI

Hos os i Grænsekontrolenheden i Billund 

Lufthavn deltager vi også i Arbejdspladser-

nes Motionsdag (AM dagen), men da vi har 

udvidet vores AM dag (uge) til en hel må-

ned, har vi endnu ikke afsluttet vores AM 

motions måned ved redaktionens deadline . 

Og selv om der heldigvis er rigtig mange af de ansatte i Grænsekontrolenhe-

den, som puster og arbejder hårdt med at samle lodder til den senere lodtræk-

ning, så er det foreløbig kun Lisbeth Vejen, som har sendt et billede af en af 

sine aktiviteter, som her er en gåtur og udtrækning i det grønne område nær 

lufthavnen . Alice oplyste, da hun fik at vide, at Lisbeth var foreløbig den eneste, som havde indsendt billeder, at hun skulle 

lige have tøj på, inden hun tog et billede . Den tænker vi lige lidt over og venter spændt!
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Grænsekontrolenheden i Billund Bornholms politi

Vi har i alt været 31 aktive hen over ugen . Ved BPI (Born-

holms Politiidrætsforening) gav vi vores medlemmer 

muligheden for at vinde lodder til lodtrækningspræmier, 

som bliver udtrukket i denne uge . Det eneste vores medlemmer skulle gøre var at ind-

sende en mail, hvor de beskrev, hvilken aktivitet de havde lavet og hvilke dage . De ville så 

få max 1 lod per dag for minimum 30 minutters motion, ligesom at man også kunne gøre 

sig fortjent til lodder ved at deltage i Firmaidrættens 10 i 12 motion hver dag . Vi havde 15 medlemmer, der fast deltog i 10 

i 12 motion, og i alt har vi fået indmeldinger om 165 lodder, altså minimum 82 timers motion . (Der er flere, der havde dyrket 

langt over en halv time om dagen .)

Lodtrækningen kommer til at foregå live på vores FB side, og der bliver trukket lod om 10 x 500 kr . til Sport24 . 

En af de mails vi fik ind så således ud: 

AF Jens Øllgaard Rasmussen, formand Bornholms PI
FOTOS Poul Bjerregaard, Poul Gitte Hansen og Niels Erik Baadsgaard, Bornholms PI

»

Mine lodder til puljen

Mandag 1 times cross gymnastik på Hans Rømer skolen kl . 17 – 18

Tirsdag, onsdag og torsdag      Fællesmotion klokken 10 i 12

Onsdag 1 times vandring på Hammerknuden med XXX og bedre halvdele før indtag af Biks, Bajer og Bernaise på  

 Ølstauen i Allinge

Torsdag 1 times cross gymnastik i Åkirkebyhallerne kl . 18 .45 – 19 .45

Lørdag 7, 22 km løb plus 20 minutters yoga

Søndag 10 km løb plus 20 minutters yoga

Med venlig hilsen

 XXXXX

Kriminalassistent
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Esbjerg politi

”Esbjerg Politi afholdt igen i år Arbejdspladsernes motionsdag, og årets arrangement må betegnes som en succes . Ugen 

igennem var der lagt op til en masse motion enkeltvis eller i grupper – det hele skulle afsluttes fredag i uge 41, med et so-

cialt og sportsligt arrangement”, fortæller Esbjerg Politiidrætsforenings formand Karsten Lykke Hulmose, og fortsætter: ”Ca . 

30 personer fra Esbjerg politi deltog i begivenheden, som strakte sig fra kl . 14 .00 – 17 .30 . Her blev der spillet padeltennis på 

3 baner, brændt græs af på flexfodboldbanerne og cykelafdelingen havde 7 mand ude og lufte landevejscyklerne på en 70 

km tur i blæst og rusk . Det hele blev afsluttet med grillpølser med tilbehør . Vi er glade for opbakningen, og at medlemmerne 

prioriterede tiden med os i politiidrætsforeningen”, slutter Karsten Lykke Hulmose .x

TEKST og FOTOS Karsten Lykke Hulmose, formand Esbjerg 
Politiidrætsforening
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Fyns politi
TEKST Christina Andersen, formand Fyns Politiidrætsforening
FOTOS alle deltagerne

Fyns Politi havde 60 deltagere, og flere har deltaget i 

vores lokale fotokonkurrence - nogle med flere lodder i 

konkurrencen .

Der er løbet, trænet cross fit, stået planke, taget dob-

belt trin på vores trapper på politigården, der er cyk-

let lange ture, spillet paddel, svømmet, spinnet, gået 

lange ture og dyrket styrketræning ude og inde . 

Mange sunde og gode motionsformer, hvor nogle kol-

legaer har trænet sammen, og andre har trænet hjem-

me eller i klubber .  
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AF Rune Ravn, Slagelse PI
FOTOS Robert Hansen, DPIF

Det var en stor glæde, at Slagelse PI (SPI) igen kunne byde vel-

kommen til et politimesterskab i vores politikreds, og specielt 

efter politimesterskabet måtte udsættes i 2020. Når det kom-

mer til mixvolley og opbakning til politimesterskaber, har der 

igennem mange år været stærke og dygtige folk hos SPI, der 

velvilligt samler folk sammen og tager afsted. Så det var på sin 

plads, at vi stod for afviklingen af politimesterskaberne i ram-

merne af Sørbyhallen syd for Slagelse, samt til den efterføl-

gende kammeratskabsaften på Slagelse Politigård. Jeg tør godt 

lægge hovedet på blokken og sige, at i både mesterrækken og 

         

DE DANSKE POLITIMESTER SKABER I VOLLEYBALLMIX

Esbjerg/Syd- og Sønderjylland nr 2Aarhus 1 Dansk politimester Slagelse 1 blev nr 3
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A-rækken var ambitionen for hjemmeholdene at nå helt 

derop, hvor man kunne spille med om guldet. Om det gik 

sådan, må du jo læse med for at finde ud af…

Der var ti hold tilmeldt med omkring 90 udøvere ved 

stævnet, og den specielle summen og forventnings-

glæde var til at mærke, efterhånden som hallen og de 

tre volleybaner blev fyldt med mennesker tirsdag mor-

gen. Nogle skulle lige varme kroppen godt op inden den 

første kamp, imens andre nok nærmere skulle indstille 

sigtekornet på hænderne, fordi de ikke har spillet særligt 

meget volleyball, men blot var taget med for det hygge-

lige samvær, man altid får med sine kolleger på sådan 

en tur.

Efter velkomst ved Robert Hansen fra DPIFs volleybal-

ludvalg, samt stævneledelsen ved Rune Ravn, var det 

tid til at sætte de første kampe i gang. Alle hold i me-

sterrækken skulle spille mod hinanden to gange over de 

to dage, hvorimod man i A-rækken mødte hinanden én 

gang hver især, og der derefter ville være slutspil i form 

af en guldkamp, bronzekamp og en placeringskamp. Alle 

hold gik til den og kæmpede hver især det bedste de 

kunne.

Der var ydermere god assistance fra tre dygtige dom-

mere, der stod for at dømme mesterrækken. De lagde 

fra starten en god linje med hvilke tekniske fejl, man 

ikke måtte begå, så alle kampe blev dømt ensartet og 

fair. Der blev også blandt de volley-kyndige, der ikke var 

i kamp, fundet dommere til A-rækkens kampe, så man 

kunne koncentrere sig om spillet på banen. I denne ræk-

ke er det dog for det meste det sociale, man går op i, og 

så går det nok, at der bliver begået små tekniske fejl, der 

ikke bliver dømt som det ville i mesterrækken. Der skal 

lyde en stor tak til alle dem, der hjalp til med at dømme 

på de to stævnedage.

KAMMERATSKABSAFTEN PÅ SLAGELSE 

POLITIGÅRD

Efter den første dag indtog de mange deltagere dog 

Slagelse Politigårds kantine til et brag af en kamme-

ratskabsaften. Der blev indtaget god mad trakteret af 

den lokale kantine, og et par gode kolleger havde valgt 

at bruge aftenen i baren, så alle de festglade deltagere 

også kunne få noget at drikke. Aftenen bød også på et 

indslag i form af en DJ, Sydsjællands daglige arbejdsmil-

jøleder Martin, der bestemt forstår hvordan man får folk 

op af stolene og i gang med dansegulvet. Aftenen igen-

nem fik folk snakket, festet, spillet Beer Pong og hygget 

blandt gode kolleger, hvilket også er en vigtig del af et 

stævne, hvor kolleger fra hele landet deltager. Det kan 

»

         

DE DANSKE POLITIMESTER SKABER I VOLLEYBALLMIX

Aarhus 2 blev vinder af A-rækken København 1 fik Fair Play prisen 

muligvis godt være, at flere bevidst forsøgte at få modstander-

holdet til at skåle en ekstra gang eller tre, i håb om at opnå en 

lille fordel til 2. dagen af stævnets afvikling. Alle gik dog glade 

hjem til hotelværelset, eller hvor man nu havde indlogeret sig, 

da aftenen var slut.

SPORTSLIGE RESULTATER

På 2. dagen skulle rækkerne afgøres. For at starte nedefra, så 

havde man i A-rækken nogle gode og tætte kampe, der i sidste 

ende førte til at Århus 2, med fem sejre ud af fem mulige, og 

Syd- og Sønderjylland 2, med fire vundne og et nederlag, mød-
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tes i finalen. Bronzekampen blev dog afgjort uden kamp, da 

Randers PI måtte trække sig, og de øvrige hold ikke ønskede at 

gøre krav på en plads i bronzekampen. Finalen i A-rækken blev 

dog spillet, hvor Århus 2 stod tilbage som vindere efter en flot 

sejr i to sæt på 25-16 og 25-22.

I mesterrækken var der også nogle gode og tætte kampe 

blandt de bedste hold. Her var København 1 dog udfordret, 

idet de havde sagt ja til at stille op i mesterrækken frem for A-

rækken, hvor de oprindeligt var tilmeldt. Men holdet må siges 

at have spillet deres chance og kæmpede med næb og klør for 

hvert point de kunne skrabe sammen, og jublen var stor, hver 

gang det lykkedes, til trods for at niveauet nok var lidt for højt. 

Så meget desto flottere var det, da de endelig på 2. dagen 

formåede at tage et enkelt sæt i kampen mod Slagelse 1 og 

ydermere i momenter viste flot spil mod Århus 1 i deres indbyr-

des kamp. Som følge af den flotte præstation på banen, og ikke 

mindst med tilråb blandt kollegerne på tilskuerpladserne, var 

det et simpelt valg at tildele København 1 fair-play prisen på fire 

flasker rødvin til spillerne på holdet. Godt kæmpet, og tak fordi i 

ville spille med i mesterrækken.

Da alle kampe i mesterrækken var spillet stod kun tilbage at 

gøre resultaterne op. København 1 stod med seks nederlag i 
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seks kampe, om end de havde gjort en flot figur igennem tur-

neringen. Slagelse 1 formåede ikke at komme helt op og spille 

med om guldet, til trods for en sejr over Århus 1, men to neder-

lag til Syd- og Sønderjylland 1 gjorde udslaget, så holdet endte 

med tre sejre og tre nederlag. Man skulle derfor kigge mod de 

sidste to hold i mesterrækken, og her stod Århus 1 med fem 

sejre, og sejre i begge indbyrdes opgør over Syd- og Sønderjyl-

land 1, klart stærkest og som fortjente vindere at årets DPM i 

mixvolley.

Dommertrioen havde efter aftale med stævneledelsen fra start 

af holdt øje med de bedste spillere i mesterrækken. Deres valg 

af turneringens bedste kvindelige spiller faldt på Ditte Kruse 

Kennum fra Århus 1, og den bedste mandlige spiller blev Erik 

Hansen fra Slagelse 1. De modtog begge titlen og en god flaske 

rødvin for deres indsats.

Der blev til sidst afholdt den vanlige medaljeceremoni med præ-

mier til holdene, og hvor Århus altså kunne juble højest af alle, 

da de blev kåret som dette års mestre.
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AF Poul-Erik Sloth Andersen og Jens Skovbjerg Wagner, PI-København, bordtennisafdelingen
FOTOS Mogens Voigts, PI-København

Efter aflysningen af DPM 2020 (Danske politimesterskaber) 

var det i slutningen af september igen muligt at samle bord-

tennisspillende kollegaer fra hele landet til danske politime-

sterskaber . 

Mesterskabet blev afholdt i Amagerhallen, hvor spilleforhol-

dene, takket være hjælp fra Amager Bordtennisklub, der stil-

lede borde og udstyr til rådighed for stævnet, var helt opti-

male . 

En kort tilmeldingsfrist og måske efterveer fra COVID19 

gjorde desværre, at årets stævne blev det mindste i mands 

minde . Ikke desto mindre blev der over 2 dage spillet fanta-

stisk flot bordtennis i alle rækker . Stævnet blev i år afviklet 

med en elite- og mesterrække i både single- og doubleturne-

ringen, mens 2-mandsholdturneringen blev spillet i én sam-

let række . 

Som noget nyt, og pga . det lavere antal deltagere, blev der 

spillet ”helt ud” i alle rækkerne, hvilket gav hver enkelt spiller 

en masse kampe (op til 15 kampe på to dage), og alle var til 

stede og overværede den spændende Elite singlefinale . 

TURNERINGEN

Elite single bestod af to puljer med fem deltagere og som 

ventet blev puljerne vundet af Daniel Fynsk, PI-København 

og det nye stjerneskud Jacob Reuther, ligeledes PI-Køben-

havn . 2 . pladserne i puljerne, og dermed adgang til semifi-

nalen, satte Morten Edelbo, Østjylland PI og Villy Dahlgaard, 

Sydøstjylland PI sig på .

De to semifinaler vandt Daniel og Jacob sikkert, og således 

blev det et rent Københavner-opgør i finalen . 

I kampen om 3 . og 4 . pladsen vandt Villy en spændende 

femsæts kamp med 11-9 i sidste sæt .

DANSKE POLITIMESTER SKABER I BORDTENNISDANSKE POLITIMESTER SKABER I BORDTENNIS

Fra venstre Erik Hostrup/Bent Højgaard, Nordjylland i double mod Jann Wiencken, København/Søren Muhlig, Nordjylland.

En træt formand Poul-Erik Sloth 
Andersen, København.



Finalen mellem den 9-dobbelte danske politimester Daniel 

Fynsk og Jacob Reuther var imødeset med stor spænding, 

da rygter løb med, at Daniel måske ville blive sat af tronen, 

for første gang i mere end et årti . Daniel virkede tændt og 

koncentreret .

I alle sæt (finalen spilles bedst af syv sæt) fulgtes de ad med 

kun få bolde mellem sig .

1 . sæt vandt Daniel med 11-9 . 

2 . sæt var Daniel på bolden i hele sættet og var på intet tids-

punkt bagud og vandt igen 11-9 .

3 . sæt blev spændende og Jacob var foran 8-5 og 9-7, inden 

Daniel med rutine fik halet sættet hjem, igen-igen med 11-9 .

4 . sæt . Nu var Jacob presset, og bragte sig hurtigt foran 5-1, 

inden Daniel kom i gang og vandt de næste fem bolde til stil-

lingen 6-5 . Ved stillingen 7-7 vandt Daniel to bolde i træk og 

bragte sig foran 9-7 . Jacob fik reduceret, men alligevel kunne 

Daniel nappe to bolde mere og vinde sættet – og dermed 

kampen med 11-8 .

Stort tillykke til Daniel Fynsk med det 10 . Danske politime-

sterskab i bordtennis i træk . Også stort tillykke til Jacob 

Reuther med den flotte 2 . plads .

Mester single bestod også af to puljer med fem i hver pulje .

Puljevinderne blev Lennart Lundqvist, PI- København og 

Poul-Erik Sloth Andersen, PI-København . Nr . 2 i puljerne blev 

Erik Cartey Hansen, PI-København og Kenneth Juhl Hansen, 

PI-København . Således forviste københavnerne i år de øv-

rige kredses deltagere til de sekundære placeringer i mester-

rækken . 

Semifinalerne blev sikkert vundet af Lennart og 

Poul-Erik, og finalen blev efterfølgende 

vundet af Lennart med 3-1 i sæt . 

Tillykke til Lennart med 

sejren . 

Morten Edelbo, Østjylland – Villy Dahlgaard, Sydøstjylland

DANSKE POLITIMESTER SKABER I BORDTENNISDANSKE POLITIMESTER SKABER I BORDTENNIS

Fra venstre Bent Højgaard/ Erik Hostrup, Nordjylland.Finalebordet Elite Single fra venstre Daniel Fynsk, København-
Jacob Reuther, København.
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Elite double stillede fire par op, som spillede alle mod alle .

Her var der ikke den store spænding om dem samlede sejr, 

som igen-igen gik til Daniel Fynsk og Jens Skovbjerg Wag-

ner, PI-København . De afgav undervejs i de 3 kampe kun et 

sæt til de senere sølvmedalje vindere, Morten Edelbo, Østjyl-

land PI og Villy Dahlgaard, Sydøstjylland PI .

Mester double havde deltagelse af fem par, og her blev 

vinderne Erik Cartey Hansen og Poul-Erik Sloth Andersen, 

begge PI-København, som ligesom ovennævnte kun afgav et 

sæt undervejs . 

Nr . 2, Lennart Lundqvist og Ole Kjær Jacobsen, PI-Køben-

havn, måtte kæmpe hårdt for 2 . pladsen og var ude i to fem-

sæts kampe, der begge knebent blev vundet med 11-8 i 5 . 

sæt .

Elite/mester hold var som nævnt slået sammen til én turne-

ring, som blev spillet efter cup-systemet .

Her var favoritterne fra PI-København 1 med Daniel Fynsk og 

Jens Skovbjerg Wagner en anelse presset i semifinalen mod 

det sammensatte hold med Morten Edelbo og Villy Dahlga-

ard . Den vigtige double blev vundet af PI-København 1 med 

3-0 og da Jens tabte sine to singler overraskende let med 

2 x 3-0, så hang det igen på Daniel . Han var ude i en spæn-

dende femsæts kamp mod Morten, hvor de første fire sæt 

endte 11-9, inden Daniel satte det hele på plads med 11-4 i 

afgørende sæt .

I den anden semifinale vandt Nordjylland PI med Erik Ho-

strup og Bent Højgaard 3-0 over PI-København 2 med Erik 

Cartey Hansen og Lennart Lundqvist .

Finale mellem PI-København 1 og Nordjylland PI blev sikkert 

vundet af PI-København 1 med 3-0 . Jens Skovbjerg Wagner 

spillede en dramatisk femsæts kamp mod Erik Hostrup, hvor 

Jens var bagud 1-2 i sæt inden han vandt 4 . med 11-9 og 5 . 

med 11-8 .

Tillykke til vinderne og til alle øvrige deltagere med det gode 

spil . Ved præmieuddelingen blev der i år udleveret en flaske 

vin til alle deltagere – og naturligvis medaljer og flere vine til 

de mange finalister og semifinalister . 

KAMMERATSKABSAFTENEN 

Tirsdagen blev afsluttet med en super hyggelig kammerat-

skabsaften på Løjthus Kro, der ligger kun 300 m fra Amager-

hallen og Zleep Hotel, hvor flere spillere var indkvarteret . I en 

times tid var der endda livemusik ved Nina og Jakob, som 

underholdt med sang og spil . Traditionen tro blev ’Hey Jude’ 

sunget flere gange under ledelse af den mangeårige stævne-

leder, Kurt Høholt fra Nordjylland . Ikke et øje var tørt .

TAK TIL 

Kurt Høholt for den sikre afviklingen af mesterskabet . 

Jesper Edelbo fra Amager Bordtennisklub og Ann-Mari Ja-

cobsen, PI-Bordtennis, der stod for forplejningen af spillerne 

under stævnet . Der blev braset og stegt til den store guldme-

dalje og ingen behøvede at gå sultne ind til kampene . 

Søren Juul, PI-Bordtennis, for hjælpen med at få afviklet 

kampene hurtigt .

Taarnby Kommune, der stillede lokalerne til rådighed . 

Tak for denne gang og vi håber at se en masse spillere i Kø-

benhavn igen i 2022 .

Vi håber at flere kollegaer vil tilmelde sig det kommende DPM Bordtennis 
2022 . Stævnet afvikles over 2 dage i København den 29 . og 30 . marts 2022 .

Det er ikke et krav, at du har spillet bordtennis tidligere . Alle, som har lyst til 
at prøve kræfter med sporten, få rørt sig og tilbringe tid med kollegaer fra 
hele landet, kan deltage .

Hold øje med invitationen inden længe .

Sportslig hilsen
Bordtennisudvalget, DPIF

Vil du deltage i DPM Bordtennis 2022?
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DANSKE POLITIMESTERSKABER I

AF Lars Fredenslund, Fyns PI
FOTOS Christina Andersen, formand Fyns PI

De Danske politimesterskaber i golf 2021, blev afviklet den 

23 . og 24 . august på Vestfyns Golfklubs anlæg i Krenge-

rupskoven nær Glamsbjerg på Fyn . 69 spillere havde tilmeldt 

sig stævnet, men en enkelt pensioneret kollega fra Nordsjæl-

land måtte melde fra pga sygdom . 

Mandag den 23 . august var det som vanligt kun Mesterræk-

kedag . 21 spillere var kvalificeret til deltagelse i den bedste 

herrerække, og handicappet var godt spredt . Med start i fan-

tastisk vejr fra kl . 13 .00 blev spillerne sendt af sted i 3-bolde, 

med højeste handicap først . 

Inden mandagen havde jeg, i samarbejde med golfklub-

bens manager og chefgreenkeeper, sørget for at banen var 

sat sværere op end vanligt . Jeg havde anmodet om lettere 

udfordrende pin-placeringer, da det jo var vores fremmelig-

ste golfspillere, som skulle testes . Og som dagen skred frem 

blev jeg bekræftet i, at pin-placeringer var udfordrende . Som 

en spiller sagde til mig: ”Der er en rød tråd i pin-placeringer-

ne . De er alle sammen svære!” . 

Som det skred fremad stod det klart, at især pinplacerin-

gen på hul 7 var meget svær . Greenen hældte mod fairway 

og mod en greenbunker, og hullet var placeret få meter fra 

kanten af bunkeren . Så når spillere skulle putte ”nedad” mod 

hullet, og puttede ganske kort forbi, var der kun bunkeren til 

at standse bolden . Og det skabte en del høje scores på det 

par-4 hul . Èn af Fyns PI egne spillere, Torben Madsen, måtte 

bruge alle fingre og 4 tæer for at tælle sin score mens den 

senere vinder Carsten Ekstrøm, nøjes med en 9’er . Hvilket 

han absolut ikke undlod at kommentere .

Selvom banen var sat sværere op end normalt, lykkedes det 

alle at komme i mål . Scores for første runde var spredt fra en 

82’er, og til en 107’er . Gennemsnitsscoren for første runde 

var lige over 92 . Ganske højt . 

Ud over de 21 mesterrækkespillere, dukkede der også både 

dame- og A-rækkespillere op om mandagen for at prøvespil-

le banen . Også disse spillere var ”imponeret” over banens 

sværhedsgrad . 

Mandag aften var der kammeratskabsaften, hvor menuen 

var biksemad ”ad libitum” . Mærket ”ad libitum” er tjeneste-

mandens foretrukne, så alle var tilfredse .

GOLFGOLF
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DANSKE POLITIMESTERSKABER I

GOLFGOLF
Tirsdag den 24 . august startede med 

morgenmad fra kl . 06 .30 . Vejret viste 

sig igen fra sin flotteste side, og alle 

glædede sig til at komme i gang . Ud 

over de fremmødte 68 deltagere, havde 

vi også flere hjælpere . 

Fyns PI’s egen forperson Christina An-

dersen dukkede op med et kamera, og 

brugte hele dagen på at fotodokumen-

tere stævnet . 

Den nu 85-årige pensionerede kolle-

ga Villy Bøgelund, er still going strong, 

og stadig aktiv DGU-dommer, så ham 

havde jeg hidkaldt . Det er simpelthen 

en fornøjelse, at Villy stadig har lyst til 

at være med . Stor tak til ham .

Derudover har Vestfyns Golfklub flere 

pensionerede kollegaer, der spiller golf i 

klubben . Tak til Lars Tvedebrink, Car-

sten Mogensen og Per Marxen for deres 

store hjælp begge dage . De agerede 

både forecaddies, gav baneservice og 

hjalp i klubhuset . 

Dagens match(er) startede kl . 08 .00 

fra både Tee 1 og Tee 10 . A-rækken for 

herrer startede (for de flestes vedkom-

mende) på hul 10, mens damerne og 

mesterrækken startede fra hul 1 . De 7 

deltagende damer startede i handica-

prækkefølge i en 3- og en 4-bold . Efter 

dem kom mesterrækken, som på an-

dendagen startede i placeringsrække-

følge, med de bedste til sidst . 

Efter en lang og spændende dag, hvor 

banens sværhedsgrad var sænket en 

smule, kunne Inge Ekknud fra Sydsjæl-

land og Lolland-Falster PI kåres som 

damernes mester, Carsten Ekstrøm fra 

Vestegnen PI vandt herrernes mester-

række, mens Anders Uhrskov fra Nord-

jylland PI, vandt herrernes A-række . 

Stort tillykke til alle . 

Stor tak til Assens borgmester Søren 

Steen Andersen og vores egen politidi-

rektør Arne Gram . De var begge mødt 

op og bød velkommen til politimester-

skabet og fulgte med i begivenhederne . 

Politiidrætten sætter altid stor pris på, 

når politiledelsen og den kommuna-

le ledelse viser interesse for politiets 

idrætsarrangementer . Tak for det .  

Politidirektør Arne Gram, Fyns Politi, 
overrakte medaljer til vinderne

Borgmester i Assens Søren Steen Andersen 
bød velkommen til politimesterskabet
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AF Jesper Mørup & Karsten Hulmose, Esbjerg Politiidrætsforening
FOTOS Karsten Hulmose, Esbjerg Politiidrætsforening

Torsdag den 04. november 2021 afholdt Esbjerg PI landets 

første padelstævne. Idemanden bag stævnet – Jesper Mørup – 

henvendte sig til den resterende del af EPIs bestyrelse (Esbjerg 

Politiidrætsforening) med ideen om et nationalt stævne. Med 

de gode kontakter vi har i byen, besluttede vi os for at give os 

i kast med projektet. Vi lejede en hal med 2 indendørs baner 

og begyndte planlægningen – ud fra forventet kamptid mv. så 

blev der åbnet for 16 hold – 32 spillere. Vi var spændte på, om 

opbakningen ville være stor nok, men dette blev hurtigt gjort 

til skamme, da der inden for få dage var besat alle 16 pladser 

med deltagere fra København, Østjylland, Fyn, Midt- og Vestjyl-

land og Sønderjylland, så var der fin opbakning fra hele landet. 

Flere ville også tilmelde sig, men vi måtte melde ”alt optaget”. 

De røde lamper kunne tændes.

Herefter begyndte den reelle planlægning af stævnet. Vi talte 

meget om strukturen af stævnet, og hvor mange kampe hvert 

hold skulle spille. Der var ikke noget erfaringsgrundlag at læne 

sig op af, så vi måtte gå med vores mavefornemmelse. Mange 

skulle køre et godt stykke vej til stævnet, så de skulle også have 

garanteret et minimum af kampe, som var køreturen værd.

På selve dagen startede vi med puljekampe. 4 puljer med 4 

hold i hver skulle dyste, og de 2 bedste ville gå videre fra hver 

pulje. Der blev kæmpet bravt, og nogle kampe var tætte, mens 

der for andre var rimelig forskel på niveau. 

Et stort dramatisk øjeblik indtraf i pulje 2, hvor Henrik Pedersen 

fra Østjyllands Politiidrætsforening på uheldig vis slog sig selv 

i ansigtet med padelbattet. Dette medførte kortvarig synsfor-

PADELSTÆVNE 
I ESBJERG



49Politiidræt nr. 8   2021

styrrelse, og med viljen i behold gennemførte han efter et 

længere ophold puljens anden kamp. Han måtte dog kaste 

håndklædet i ringen da den puljekampen, hvor uheldet skete, 

skulle færdigspilles. 

Efter endte puljekampe skulle grupperne parres i kvartfina-

lerne. Allerede her blev der spået om ”hvem der ville gå hele 

vejen”. Et godt bud var Kim Daugaard og Casper Ravnsbæk 

fra PI-København. De havde ikke tabt et parti i de indledende 

puljekampe. Derudover så de Fynske Gentlemens ud til at 

være velspillende. 

Som kampene skred frem, blev niveauet højere og højere, 

og især de to semifinaler og finalen må siges at være spil-

let på et meget højt niveau. Her mødte Kim Daugard/Casper 

Ravnsbæk, PI-København og René Lassen/John Christensen, 

FYN PI, hinanden i den ene semifinale og Brian Alstrup/Jep-

pe Toustrup, Midt- og Vestjyllands Politiidrætsforening mødte 

Jesper Mørup/Matti Stampe, PI-København. Et par velspil-

lede semifinaler endte med sejre til KBH og SJYL/KBH, som 

nu skulle dyste i turneringens sidste kamp – finalen. Fyn PI 

havde ikke mulighed for at spille bronzekamp, hvorfor Fyn PI 

tog 4.pladsen mens Midt- og Vestjyllands PI tog 3.pladsen

Som spået af flere blev finalen mellem Kim Daugaard/Ca-

sper Ravnsbæk og Jesper Mørup/Matti Stampe.

Her blev der spillet flot padel og nogle gode lange dueller, og 

til sidst endte Kim Daugaard/Casper Ravnsbæk med sejren 

med cifrene 6-1 6-2. Det var nogle trætte spillere, især Jes-

per Mørup/Matti Stampe, som nu havde spillet sig gennem 

finalen, havde ikke mere krudt at skyde med, og sejren til 

Kim og Casper var fuldt fortjent.

Vi sluttede dagen af med præmieoverrækkelse sponsoreret 

af EPI – her var der vingaver, adventskalender øl, padelbolde 

og Carlsberg merchandise til 1.-4.pladsen.

Vi er i EPI glade for den gode opbakning der var til stæv-

net, og vi er meget tilfredse med, at vi fik arrangeret et godt 

debut-stævne for padelsporten i PI-regi.

Vi er nu gået i tænkeboks mht. at afholde et sommerstævne 

i 2022.
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TEKST og FOTOS Simon Lundgaard, PI Aarhus

Padel har som resten af Danmark også ramt PI Aarhus, hvorfor vi valgte at afvikle stationsmesterskab i padel. Interessen for me-

sterskabet viste sig at være stor, og der var hurtig 36 tilmeldte, hvorfor vi var nødsaget til at lukke for tilmelding for at kunne afvikle 

stævnet på ordentlig vis. Flere var skrevet op på venteliste. 

 

Turneringen blev afholdt fredag den 

29. oktober i Match Padel i Risskov, 

hvor vi havde booket alle ni baner på 

stedet. 

 

Stævnet var opdelt i en A-, B- og C-

pulje med seks hold i hver, hvor alle 

mødte alle i de enkelte puljer. 

 

Stævnet var en kæmpe succes, og der 

blev afviklet tætte og gode kampe. 

 

Vinderne af de enkelte puljer blev: 

A: Thomas Andersen/Martin Hjort.

B: Finn Backs/Jeppe Juhl

C: Michael Hansen/Michael Bangsund. 

 

Stævnet bliver med sikkerhed afholdt 

igen. 

 

Alle deltagerne

Vinderne

PADELTURNERING 
I AARHUS

PADELTURNERING 
I AARHUS
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AF Lars Bisgaard, PI-Aarhus og Dansk Politiidrætsforbund

Sølvnål til PI-Aarhus medlem

Jeg vil på vegne af bestyrelsen ved Politiets Idrætsforening Aarhus gerne indstille politikommissær Per Bennekov til at 

modtage DPIF’s sølvnål .

Per blev valgt ind i vores bestyrelse, da cykelformanden i 2001 trak sig midt i sin valgperiode . Foreningen fik derved en 

meget passioneret cykelrytter og dygtig foreningsmand i bestyrelsen . Per har gennem alle årene været et stort aktiv for 

vores forening . Han har ved siden af sit virke som cykelformand, været aktiv rytter og har deltaget i alle de DPM’er, det har 

været ham muligt . De seneste år har han slået sig på et nyt koncept ”Socialride med Studenterbrød” til manges store for-

nøjelse .

Per har gennem årene været ankermand for to Danske Politi Mesterskaber, der begge huskes for deres spektakulære ruter:

I 2008 – DPM på Mols med udgangspunkt på Fuglsø Centret

En teknisk svær enkeltstart og en strabadserende rute til linjeløbet . 

Linjeløbet, hvor toppen ved Agri passeres på alle omgange, hvilket fik flere i feltet til at gispe højlydt .

I 2021 – DPM i Stjær

Igen en strabadserende rute, hvor der ikke blev kørt uden om bakkerne . Enkeltstarten på 24 km med ca . 200 højdemeter 

og et linjeløb med omgange på 31 km og ca . 330 højdemeter .

Per har ligeledes arrangeret MBT-løb bl .a . med to afdelinger til vintercuppen .

I 2009 – Hvor løbet var forelagt til Marselisborgskoven

Per have med stor iver valgt at bruge det permanente spor . Ikke alle markeringer nåede at blive sat inden start, hvilket igen 

resulterede i et meget spektakulært løb, hvor ingen blev placeret, og præmierne blev delt ud ved lodtrækning .

I 2012 – I Søhøjlandet ved Gjern 

Et helt igennem godt løb – præcis efter bogen for gode løb .

Vi håber, at DPIF vil tildele Per Bennekov sølvnålen for sin store indsats gennem 20 år .

Med venlig hilsen
Lars Bisgaard - Formand

Indstilling til modtagelse af DPIF Sølvnål

Onsdag den 3 . november 2021 fik Per Bennekov 

overrakt DPIF´s sølvnål (Dansk Politiidrætsfor-

bund) . Det skete ved vagtchefmøde på Pers 

”farm” . Naturligvis blev Per overrasket og meget 

glad .

 

Stort tillykke til Per – det er velfortjent.
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EN IDE BLEV TIL

I starten 2021 opstod der en ide hos Bjørn Lundman og Kar-

sten Bruhn fra Midt- og Vestsjællands Politiidrætsforening: ”Skal 
vi ikke lave et løb på 24 timer, hvor man skal løbe fra det vest-
ligste til det østligste punkt af Sjælland?”

 

Sådan lyder starten på det, der forhåbentlig bliver en lang ræk-

ke af løbeoplevelser, arrangeret af det vi i dag kalder ”Brown-

Bear Running” - fordi det lyder lækkert.

Det hele udsprang, som så meget andet i denne tid, af Covid19 

nedlukningen af Danmark. Vi havde begge trænet frem mod 

maratonløb i 2020, og blev gang på gang mødt af aflyste løb. 

Dette affødte en lyst til selv at stable noget på benene, så vi 

var garanteret at komme afsted. Vi læste om en gut, der havde 

løbet 4 km hver hele klokkeslæt i 24 timer fra sin lejlighed i Kø-

benhavn, og så var ideen plantet.

Efter at have adviseret Google Maps, så vi, at en tur på tværs af 

Sjælland fra det vestligste til det østligste punkt var ca. 130 km. 

Dette ville svare til 5,4 km pr. time. i gennemsnit. En kort fore-

spørgsel på politigården i Roskilde bekræftede, at der var stor  

interesse og nysgerrighed blandt kollegaer til et sådant arran-

gement. Der var især stor tilslutning af gode kollegaer, der stod 

klar til at hjælpe. 

Da vi nåede marts måned, var der lavet logo, løbsbeskrivelse 

og invitationer. Vi satte os for, at det var den sidste weekend i 

august, vi skulle afvikle løbet. Vores næste overvejelse var, hvor 

mange deltagere vi kunne håndtere samtidig med, at vi selv 

deltog? Hvor mange ville tilmelde sig, hvis vi sendte invitationen 

ud til Midt- og Vestsjælland, eller skulle vi invitere alle politikred-

se i Danmark? Vi huskede os selv på, at vi som løbsarrangører 

var glade amatører, og holdt os til egen kreds. Vi fik en aftale 

med PI Midt- og Vestsjælland, som bakkedes os op og gav et 

tilskud pr. deltager.

FORBEREDELSER

I løbet af sommeren var vores mål at stable et fælleskab op 

omkring deltagere og frivillige til løbet. Vi fik etableret en Face-

bookgruppe under ”BrownBear Running”, og afholdt et par prø-

veløb i juni, hvor vi blandt andet løb 6 etaper rundt om Tystrup-

Bavelses søerne. 

ZEALAND COAST2COAST

AF Karsten Bruhn & Bjørn Lundmann, Midt- og Vestsjællands Politiidrætsforening
FOTOS Catja Jesse Photography

- en klassiker er født
De 7 som gennemførte fra venstre mod højre Karsten Bruhn, 
Christian Damgaard, Carina Jessen, David Bredo, Kasper 
Hamborg, Martin Korsgaard og Martin Svend Pedersen.



Karina over målstregen
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ZEALAND COAST2COAST
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Vores tanke med løbeformatet var at pille konkurrencen om at 

komme først ud af løbet, og i stedet gøre det sociale og den 

personlige sejr til den bærende faktor. Kort og godt skulle kon-

kurrencen i sig selv være at gennemføre. Konceptet virkede - og 

de deltagere der mødte op til prøveløbene, var meget positive 

over løbsformatet, og vi fik en indikation på, at konceptet virke-

de efter hensigten.

Vi brugte to halve dage på at køre ruten på tværs af Sjælland 

igennem, dele den op i 24 etaper og finde egnede steder til de-

poter. Vi fik samlet navne på de frivillige og delt dem op i hold. 

Vi fik en løbsleder i form af Theis Jakobsen, som stillede sin 

autocamper til rådighed for løbet, samt en logistikleder i form af 

Allan Carstensen. Listen over frivillige endt med at være lige så 

lang som deltagerlisten.

Nu var der kun tilbage at få fundet de sidste deltagere, få løbet 

de sidste træningsture og få den sidste logistik på plads. Vi 

endte med at være 15 deltagere tilmeldt til løbsdagen. 

LØBSDAGEN

Det var en blæsende morgen ved Røsnæs fyr, men både frivil-

lige og deltagere stod klar fra morgenstunden. Alle deltagere 

fik til opgave at finde en sten i vandkanten, og skrive sit navn 

på denne. Stenen blev transporteret af løbsledelsen og blev 

først udleveret når den enkelte deltager enten stod i Nordhav-

nen eller i værste fald måtte udgå undervejs. En skade gjorde, 

at første mand måtte udgå i vandkanten ved Røsnæs, hvorfor 

vi var 14 deltagere, som løb fra vandkanten ved Røsnæs Fyr Kl. 

09.00 lørdag den 28. august 2021.

De første tre etaper strakte sig igennem Røsnæs’ smukke og 

bakkede natur, og kl. 12.00 nåede vi til Kalundborg Politigård, 

og dagens første temadepot: Fødselsdagsdepotet. Karsten Bru-

hns mor var vært ved hjemmelavet kagemand, og sidste mand i 

depot blev dagens fødselar, og fik selvfølgelig en gave.

Løbet fortsatte via Rørby og Svebølle, og ved foden af Bjerg-

steds kuperede terræn måtte anden deltager melde fra ef-

ter 37 km. Han gik desværre glip af løbets andet temadepot: 

Bedstemordepotet, hvor der blev nydt sandkage til tonerne af 

Giro413. Stigningerne i Bjergsted havde tæret på kræfterne hos 

flere deltagere, og vi måtte desværre sige farvel til yderligere to 

deltagere, inden vi nåede ud af Mørkøv.

Kl. 18.00 nåede vi til Nørre Jernløse skole, som var udnævnt til 

løbets familieetape. Her blev der servereret cheeseburgere for 

løbere og tilskuere. Ved samme depot måtte Bjørn Lundman 

udgå med knæproblemer, hvorfor vi nu var nede på 10 deltage-

re. Bjørn fortsatte som medhjælper og moralsk støtte.

Kl. 21.00 nåede vi halvdelen af etaperne ved Elverdamskroen 

midt på Sjælland. Det blev fejret med en hjemmebrygget let øl 

til alle deltagere. Om det var øllets skyld, er uvist, men yderlige-

re to deltagere måtte melde fra halvvejs. Mørket var faldet på, 

hvorfor lygter og refleksveste blev taget i brug ad den slagne 

landevej mod Roskilde. Der skulle dog ikke gå længe, før yderli-

gere en deltager måtte udgå ved Kirke Såby.

Vi skålede i bobler kl. 00.00 og løb fra Svogerslev og ud på den 

korteste af de 24 etaper til Roskilde Politigård, hvor der var nat-

mad i form af pastasalat lavet af endnu en frivillig kollega. Her 

var der god opbakning og opmuntring fra det arbejdende folk, 

inden vi begav os ud i natten i retning mod Vestegnen.

Fra Roskilde var det ved, at kunne ses på de resterende 7 del-

tagere, at de havde været i gang i over 16 timer. Pauserne var 

fortsat hyggelige og muntre, men når klokken slog hele time-

slag, begyndte en sær form for ufrivillig konkurrence i sære 

gangarter og skøn klagesang.

Der var fortsat gang i temadepoterne i form af Romeo-vandde-

potet, hvor der var fri bar i Monster-Energidrik. Et festligt indslag 

fra The Thin Blue Line ved Ikea i Taastup, hvor der var flotte 

lodtrækningspræmier og en mulighed for at sætte pris på, at vi 

som kollegaer havde muligheden for at gøre dette sammen. 

Klar til næste etape Løbets fighter Martin Svend



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

NAVN AFGANG ADRESSE NAVN AFGANG ADRESSE 

 START 
 CP 1 
 CP 2 
 CP 3 
 CP 4 
 CP 5 
 CP 6 
 CP 7 
 CP 8 
 CP 9 
 CP 10 
 CP 11 
 

  Kl. 0900 
  Kl. 1000 
  Kl. 1100 
  Kl. 1200 
  Kl. 1300 
  Kl. 1400 
  Kl. 1500 
  Kl. 1600 
  Kl. 1700 
  Kl. 1800 
  Kl. 1900 
  Kl. 2000 
 

Sjællands vestligste punkt, Røsnæsvej 477, 4400  
Befrielsessten ved Røsnæs Kirke, Røsnæsvej 304, 4400  
Klintedalsvej 36, 4400  
Banegårdspladsen 1, 4400 (Kalundborg PG) 
Gl. Rørbyvej 2, 4400 (Dagli’ brugsen) 
Rugtvedvej 26, 4490  
200 m VEST for Gl Skovvej 20, 4470  
Bjergsted Byvej 100 m. før østlig ende ved Amtsvejen, 4450  
Holbækvej 167, 4440   
Holbækvej 296, 4440 
Gl. Skovvej 150B, 4420 (Nørre Jernløse skole p-plads) 
Gl. Skovvej 63, 4390  

 CP 12 
 CP 13 
 CP 14 
 CP 15 
 CP 16 
 CP 17 
 CP 18 
 CP 19 
 CP 20 
 CP 21 
 CP 22 
 CP 23 
 SLUT 

 Kl. 2100 
 Kl. 2200 
 Kl. 2300 
 Kl. 0000 
 Kl. 0100 
 Kl. 0200 
 Kl. 0300 
 Kl. 0400 
 Kl. 0500 
 Kl. 0600 
 Kl. 0700 
 Kl. 0800 
 

Roskildevej 498, 4340, (Jinshi P-plads) 
Egevej 3, 4060, (Idrætspladsens P-plads) 
Gevninge Vestvej 3, 4000, (Rema 1000) 
Svogerslev Hovegade 45, 4000, (Ved centeret) 
Skovbogade 3, 4000, (Roskilde PG) 
Langebjerg 12, 4000, (Den østlige ende) 
Roskildevej 335, 2640, (Shell) 
Krydset Husby Allé/Helgeshøj Allé, 2630.  
Nordmarks Allé 1, 2620 (Albertslund Rådhus) 
Roskildevej 453, 2605 (Shell) 
P-plads ved Flintholm st., Grøndals Parkvej 81, 2000  
Edel Sauntes Allé 200 m. SV for Øster Allé, 2100 
Østlige ende af Oceankaj, 2100 
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Ved Albertslund Rådhus blev der serveret morgenmad i form 

af guldkorn kl 04.30, og vi fik kontrolleret, at rådhusvagten ikke 

sov på sin nattevagt. Solens stråler var nu så småt begyndt at 

vende tilbage, og deltagerne var ved at kunne skimte målet i 

Nordhavnen. Enkelte talte fortsat i tåger, men alle var nu enige 

om, at alle nok skulle nå frem til Nordhavnen. Det at stoppe 

kunne ikke længere svare sig.

Et par timer senere Ved Flintholm Station, var vi 2 etaper og 

ca. 12 km fra mål. Nogle fik en sidste powernab, og alle løb nu 

frejdigt afsted med retning mod Fælledparken og løbets sidste 

depot inden mål.

Fremme ved Oceankaj på Nordhavnen var venner og familie 

dukket op for at tage imod de slagne krigere. Stemningen var 

euforisk, da de 7 deltagere løb det sidste stykke ned ad opløbs-

strækningen og kunne modtage en velfortjent hyldest, et stykke 

lagkage og det nu legendariske Zealand Coast2Coast trofæ, der 

pynter på enhver amagerhylde. 

Løbsformatet er lavet med henblik på, at alle er vindere, men vi 

besluttede inden løbet, at et særligt trofæ skulle overrækkes til 

løbets fighter. Allerede et sted mellem Albertslund og Brøndby, 

var både Bjørn og jeg helt overbeviste om, at den titel skulle gå 

til Martin Svend Pedersen, som viste umanerlig fight og forbil-

ledlige fysisk kunnen i hans ”unge alder”.

HVAD SÅ NU?

Tanken med løbet er inspireret fra et amerikansk koncept, som 

ofte bliver omtalt ”Backyard ultra”. Her er målet at gennemføre 

en rute på 6,7 km inden for en time, svarende til 100miles på 

24 timer. Herefter starter man på næste runde, indtil der kun er 

en løber tilbage. Med vores koncept ønsker vi, at man gennem-

fører en fastlagt strækning sammen med andre løbere, hvor 

den personlige sejer er det vigtigste.

Vores hjælpere var undervejs fremragende til at broadcaste live 

fra løbet på Facebookgruppen, og vi havde inden løbets start 

fået en stor tilslutning af følgere, som kunne følge begivenhe-

derne i løbet af døgnet. Sidder du nu og læser dette og tænker, 

at det lyder spændende, så start med at finde ”BrownBear Run-

ning” på Facebook og bliv medlem. Ruten vil blive gentaget igen 

næste år, sidste weekend i august, og vores tanke er, at vi invi-

terer alle politikrede i Danmark via politiidrætsforeningerne. 

Vi føler selv, vi har fat i et koncept, der kan noget, men lover 

også andre spændende løb af mere eller mindre tidskærvende 

karakter. Vi er pt ved at sammenstykke et løbskoncept for to-

mands hold ved navn ”ODD&EVEN”, som kommer til at løbe af 

stablen til foråret. 

Vi håber på at kunne dele flere fede løbsoplevelser med vores 

kollegaer, og glæder os til at se flere af jer til fremtidige løb.
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Idrætsnyheder

PI København
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POLITIETS IDRÆTSFORENING, KØBENHAVN BYDER VELKOMMEN TIL 
SAMLEDE DANSKE POLITIMESTERSKABER I 4 IDRÆTSGRENE:

   BADMINTON   

   BORDTENNIS   

   HÅNDBOLD   

   SKYDNING   

SÅ SÆT KRYDS I KALENDEREN DEN 29 . OG 30 . MARTS 2022, SÅ I KAN VÆRE MED . 

Der afholdes samlet kammeratskabsaften den 29 . marts 2022 .

Indbydelsen vil blive sendt rundt senere .

Vi vil blive rigtig glade for at se så mange aktive som overhovedet muligt . 

Med venlig hilsen

 Gunnar Nørager

Formand

Politiets Idrætsforening, København

PI-København inviterer til 
4 danske politimesterskaber 

samlet i København 2022
4 danske politimesterskaber
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Politiets 
Idrætsforening 

København 

Generalforsamling
Ordinær generalforsamling, torsdag den 14 . oktober 2021
En generalforsamling, hvor vi endelig kunne samles og det kunne også mærkes på de knap 75 fremmødte medlemmer . Tu-

sind tak for det store fremmøde, det varmede oven på et 2020, hvor den ene aflysning efter den anden, af idrætsarrange-

menter, væltede ind over idrætsforeningen samt en aflysning af vores egen 100 års jubilæumsfest . 

Der er skal lyde et stort TAK for indsatsen, på trods af store udfordringer . Tak, fordi I har holdt ved, og ikke kastede håndklæ-

det i ringen . Uden frivillige hænder, ingen idrætsforening .

Der var genvalg til posten som formand, forretningsudvalgsmedlem og regnskabskontrollant .

Beretningen blev godkendt uden spørgsmål . 

Generalforsamlingen pkt . 8, uddeling af æresbevisninger blev ”gemt” til under middagen .

 

Dirigenten Christine Bertelsen sørgede for at generalforsamlingen forløb, som det hør og bør sig .

MODTAGER AF ÆRESBEVISNINGER

Jubilæumsfad Lotte Møller-Lind, Kajak og sejlsportsafdelingen

Sølvnål  Søren Norlander, Golfafdelingen

Sølvnål  Kristine Brandt Kofoed, Gymnastikafdelingen

Sølvnål  Jessica Hylleberg, Gymnastikafdelingen

Guldnål  Jesper Lauenborg Bangsgaard, Golfafdelingen

Tillykke til prismodtagerne.

Jubilæumsfadet, Lotte Møller-Lind, kajak og sejlsportsafdelingen 
overrakt af PI-Kbh næstformand Claus Hansen

Guldnål, Jesper Bangsgaard, Golfafdelingen 
overrakt af bestyrelsesmedlem i golfafdelingen 
Søren Norlander

Sølvnål, Jessica Hylleberg, Gymnastik afdelingen overrakt 
af formanden fra gymnastik Rasmus Agerskov Schultz

Sølvnål, Kristine Brandt Kofoed, Gymnastik af-
delingen overrakt af formanden fra gymnastik 

Rasmus Agerskov Schultz
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PI-København afholder den årlige generalforsamling   

Torsdag den 3 . marts 2022 kl . 17 .00
 i Færdselsafdelingens kantine, Toftegårds Plads, 2500 Valby

DAGSORDEN, JF . PI-KØBENHAVNS LOVE § 12 STK . 2

 1 . Valg af dirigent

 2 . Valg af stemmeudvalg

 3 . Formandens beretning 

 4 . Fremlæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse

 5 . Fastsættelse af hovedkontingent for det kommende år

 6 . Behandling af indkomne forslag

 7 . Valg – følgende er på valg:

  Næstformand  

  Kasserer 

  Regnskabskontrollant 

  Regnskabskontrollant suppleant 

 8 . Uddeling af æresbevisninger

 9 . Eventuelt

Forslag, der ønskes behandlet på generalforsamlingen, skal være formanden i hænde

senest 14 dage før generalforsamlingen.

Efter generalforsamlingen vil der være spisning, og ønsker man at deltage i denne spisning, 

skal tilmelding ske til Idrætskontoret pi-kbh@pi-kbh .dk senest den 17 . februar 2022 .

Forretningsudvalget

GENERALFORSAMLING                                            
PI-KØBENHAVN                                                                 

Sølvnål, Søren Norlander, Golfafdelingen overrakt 
af formanden fra golf Dan Berthelin

Kasserer Kristian Kjær Jensen beretter

Formanden Gunnar Nørager beretter

Spisning og hygge
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GOLFAFDELINGEN . . .

ÅRETS FINALE I GOLF

AF Martin Søgaard, PI-København
FOTOS af Søren Norlander, PI-København

Fredag den 1. oktober 2021 blev årets finale afviklet på flotte 

Furesø golfklub. Trods en vejrudsigt hele ugen lydende på regn 

og kraftig blæst, blev finalen faktisk afviklet i tørvejr og frisk 

vind. Det blev på alle måder en dejlig finaledag. Banen stod flot 

og roughen var tyk, så alt i alt en fin og udfordrende bane. 

Årets finale stod imellem Bellahøj og de forsvarende mestre fra 

PISA- St. Amager.

1. singlen var en dyst imellem Martin Søgaard, Amager og An-

ders Stockholm, Bellahøj. Martin havde en del slag i baghånden 

qua handicapforskellen, hvilket han udnyttede til fulde. Mat-

chen var spændende, men Martin formåede hele tiden at være 

mindst 1 op. Til sidst stak Martin af og vandt på hul 17. 

2. singlen stod imellem Mikkel Hurup, Amager og Stefan Rath-

sach, Bellahøj. Mikkel havde mange slag i baghånden, hvilket 

han også udnyttede. Det krævede dog lidt ekstra fra Stefan, 

idet Mikkel var stærkt spillende på forni og var 5 oppe, da de 

vendte. På banens sidste 9 huller viste Stefan sig frem og med 

nogle flotte huller var matchen lige med 2 huller igen. Matchen 

blev afgjort på 18, hvor matchen blev delt. 

Stillingen var derfor 3 - 1, og afgørelsen af finalen skulle derfor 

findes i doublen. Her stod matchen imellem Rasmus Møller og 

Claus Pihlkjær, Amager vs. Lars Jensen og Morten Koefoed, 

Bellahøj. En meget lige match, hvor holdene skiftede om at 

være 1 oppe. Bellahøj trak dog fra til sidst og med 3 huller igen, 

var de oppe med 2. Men med en stærk afslutning, lykkedes det 

Amager at vinde de sidste 3 huler og dermed kunne Amager 

igen løfte pokalen som mestre af stationsturneringen.

Vi vil gerne rette en stor tak til bestyrelsen for et flot afviklet ar-

rangement igen i år. Vi ses på golfbanen næste år!
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JUDOAFDELINGEN . . .

TO TURE OVER ØRESUND INDEN FOR 

DE SIDSTE PAR UGER FOR PI JUDO 

PI-Københavns judoafdeling (PI) deltog i 

Budo Nord, et stort, stærkt og årligt tilba-

gevendende svensk judostævne i Lund 

i det sydvestlige Sverige. PI havde syv 

ungdomskæmpere med, og de var fordelt 

på tre vægtklasser, nemlig -60kg, -66kg, 

-70kg og -73kg. Fredag d. 22/10 kl 17:00 

var der indvejning for alle U18 kæmpere 

også kaldet kadetter, og det vil fra PI sige, 

Altay Er, Julius Rosenberg, Albert Ander-

sen, William Mørck, Amira Sadek og Mor-

gan Errboe. Flere af kæmperne havde for 

nylig valgt at rykke en vægtklasse op, så 

ingen havde problemer med at klare væg-

ten. Julius Rosenberg i -73 kg havde kun 

en enkelt kamp mod en af vægtklassens 

stærkeste kæmpere, som Julius desvær-

re tabte i forlænget kamptid. Albert tabte 

desværre også sine kampe, mens William 

Mørck efter flere sejre tabte bronzekam-

pen og dermed sluttede på en flot fem-

teplads. Det samme resultat endte Altay 

Er også med i den stærkt besatte -73 kg 

klasse, hvor Morgan Errboe endte med 

bronzemedalje efter fem sejre. Amira Sa-

dek havde flere hårde kampe og endte på en flot 3. plads i -70 

kg klassen.

 

Dagen efter kæmpede Altay Er og Magnus Rosenkvist i U21 ju-

nior, og selvom Altay jo stadig er kadet – og formentlig var træt 

efter kampene dagen forinden – lykkedes det ham alligevel at 

vinde bronze. Magnus Rosenkvist vandt to kampe, men endte 

desværre uden for placeringerne. 

TRÆNINGSLEJR MED DET SVEN SKE LANDSHOLD

Vi rejste til Sverige d. 28/10. Det var dog ikke nogen lang tur, 

lejren foregik nemlig i Malmö, og det tog mig omtrent lige så 

lang tid at komme til Malmö, som hvis jeg tager offentlig trans-

port til træning i PI i Brøndby fra mit hus i Valby.

Overordnet set var det en rigtig god træningslejr. Vi havde otte 

judotræninger fra torsdag aften til søndag formiddag. Sven-

skerne var venlige og gæstfrie som de plejer. Vi har nemlig i 

forvejen et tæt samarbejde med det svenske landshold, da de 

plejer at komme og træne hos os i Grøndalscenteret hver ons-

dag, efter de har flyttet deres nationale træningscenter for judo 

til Malmö. Det samarbejde vi har kørende gavner begge par-

ter, så det er en win-win situation. Svenskerne har masser af 

gode judokæmpere i alle vægt- og aldersklasser. Det er vigtigt i 

alle sportsgrene at træne med så mange forskellige og dygtige 

modstandere som overhovedet muligt, da det er en af de mest 

effektive måder at udvikle sig på som kæmper. Træningslejren 

bidrog klart til dette, og alle deltagere oplevede stor gavn af den 

stærke sparring. Samtidig havde vi tid inden kamptræningerne 

til at fordybe os i nogle af de tekniske detaljer sammen med 

landstræneren, østrigske Peter Scharinger, så alt i alt var det en 

rigtig god og udbytterig tur. 

TEKST og FOTOS Morgan Aagaard, PI-København, Judoafdelingen

Budo Nord og træningslejr 
med det svenske landshold

Fire stærke drenge ved middagsbordet 
lørdag aften efter en god træningsdag
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Magnus Rosenkvist og lillebror Mathias, Mathias agerede som opvarmningspartner
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Tilmelding på åbne baner

Torkil og Jørn primus motor i det store 
arrangement

Skolebørn fra Christiansø
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Banelægger
AF Jørn Lind, PI-København • FOTOS Jan Kofoed og Bente Dahl, PI-København 

Efter afholdelse af sprint-orienteringsløb på fæstningsøen 

Christiansø i 2016 var vi nogle stykker, der syntes, at flere 

skulle have denne specielle oplevelse, og med Torkil Han-

sen som primus motor blev det til virkelighed i år .

Orienteringsafdelingen i PI København har de sidste fire 

år afviklet sprint på Bornholm, da det fra flere løbere var 

et ønske også at kunne løbe et sprint, når de nu alligevel 

var taget helt til Bornholm i forbindelse med Höst Opens to 

skovløb, der altid afvikles den sidste weekend i oktober . Vi 

bød så ind med et sprint om fredagen, og det har hvert år 

været en succes .

Vel vidende at vejret på denne årstid kunne byde på blæst, 

og at det dermed ville udgøre en vis risiko for, at sejlturen til 

Christiansø kunne medføre søsyge, måtte vi have en plan B .

Det blev derfor besluttet, at der også skulle laves et sprint-

løb i Gudhjem i tilfælde af, at vejrudsigten varslede dårlige 

forhold for sejlturen . Jeg fik derfor som banelægger til op-

gave at lave to løb – som tidligere hver med ti baner, hvorpå 

de i alt 39 klasser skulle fordeles .

Orienteringskortene i både Gudhjem og på Christiansø/

Frederiksø skulle nytegnes efter en ny kortnorm fra 2019, 

så Bent Christiansen med fast bopæl i Nexø kom også på 

arbejde .

Jeg tog i juni til Bornholm, hvor jeg brugte et par dage til at 

rekognoscere og finde muligheder for gode postplaceringer 

på Christiansø og Frederiksø samt i Gudhjem, så banerne 

kunne blive så spændende som muligt . Jeg mødte overalt 

velvilje og interesse og fik lov at bruge gårde og andre priva-

te områder til postplaceringer . Dette blev så formidlet vide-

re til korttegneren, så det af kortet kunne fremgå, at løberne 

måtte færdes på de pågældende steder i modsætning til 

”forbudte” områder, der på et sprintkort er olivengrønne .

Forud havde jeg indhentet de foreløbige kortfiler og ud-

tænkt nogle baneforløb, men banerne blev i de følgende 

måneder løbende ændret, når der opstod nye idéer eller ba-

nekontrollanten kom med gode input . 

Tre uger før arrangementet skulle løbe af stablen, tog jeg så 

med banekontrollanten igen til Bornholm, hvor der blev sat 

mærker ved de steder, hvor der skulle stå poster . Det med-

HÖST OPEN P Å BORNHOLM
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Indskrivning af åbne baner

En af forfatterne, Søren Vestergaard-Kristensen, på vej ud på banen

Stævnepladsen i Holkadalen

Startområdet i Holkadalen
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Skolebørn fra Christiansø

Startområdet i Holkadalen

Bil fyldt med materiale
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»

førte igen nogle små rettelser til postplaceringerne, og vi i 

fandt endda et par nødvendige tilføjelser til kortet på Chri-

stiansø, som lige kunne nå at komme med, inden de mange 

kort gik i trykken .

Vi fandt til vores overraskelse, at der en del steder på Chri-

stiansø var opsat store net til indfangning af fugle med 

henblik på registrering . Det var nødvendigt at få rullet net-

tene op og få bardunerne markeret, så løberne ikke løb ind 

i dem . Heldigvis mødte vi den ansvarlige ”fuglemand”, som 

viste forståelse for problemet, da vi jo havde fået tilladelse 

til løbet på øen, så problemet blev løst .

Da vi først nogle få dage før løbet kunne få en troværdig 

vejrmelding, var det nødvendigt at få printet kort til løb både 

i Gudhjem og på Christiansø . Hvis løbet på grund af vejret 

ikke kunne afvikles på Christiansø, ville løbet for de ca . 830 

forhåndstilmeldte løbere blive afviklet i Gudhjem, og løber-

ne ville få udgiften til færgebilletterne refunderet .

På grund af en overraskende stor interesse for løbet på 

Christiansø udvidede vi muligheden for start til også at om-

fatte torsdag eftermiddag . Det var dog alligevel ikke alle, 

der fik muligheden for løbet på Christiansø, eller de ville hel-

lere løbe i Gudhjem, som vi også gav mulighed for, så der 

ikke var nogen, der skulle være forhindret i at løbe sprint .

Vejret blev uventet flot til både vores og løbernes glæde, og 

det endte med i alt 862 individuelle starter .

Det var et stort arrangement og med flere længder det stør-

ste, vi hidtil havde lavet i Orienteringsafdelingen, men da vi 

var omkring 30 medlemmer fra klubben til at besætte de 

forskellige poster to steder på samme tid, gik alt stort set 

som planlagt, og vi høstede ros og anerkendelse fra delta-

gerne .

Vi var indkvarteret på pension Sandbogård, som vi havde 

helt for os selv med masser af værelser, stort køkken, spi-

sestue og opholdsstuer . Der var på den måde rig mulighed 

for noget ”klubliv” med hygge og socialt samvær, og det 

var dejligt tæt på Hammeren, hvor vi selv skulle deltage om 

lørdagen .

Næste år bliver sprintet i Nexø, og planlægningen er alle-

rede gået i gang .

HÖST OPEN P Å BORNHOLM
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Den egentlige planlægning startede for 1½ år siden, hvor 

tilladelse til at løbe på øerne blev indhentet hos daværen-

de administrator . Samtidig erklærede Christiansøfarten 

sig rede til at sejle løbere frem og tilbage med alt, hvad de 

kunne finde at sejle med . Så kunne det offentliggøres, at 

der ville blive Höst-Open-sprint på Ertholmene i 2021 – 

såfremt vejret ville tillade det .

I november rejste jeg sammen med Vikings korttegner til 

øerne for sammen med administrator at få åbnet så me-

get af øerne som muligt til vores løb .

I maj 2021 skulle den endelige aftale med Christiansø-

farten landes . Det endte med, at der skulle være mindst 

350 deltagere, for at det kunne betale sig at sejle . Jeg for-

ventede 500, og derfor blev der planlagt med, at Ertholm 

skulle sejle fire dobbeltture, hvilket ville betyde tre hold 

med i alt ca . 500 deltagere .

Så væltede tilmeldingerne ind, og snart var alle afgan-

ge fyldt op . Resolut blev en ekstra morgenafgang ind-

sat, men også den blev fyldt op . Så udvidede vi med en 

eftermiddagsafgang om torsdagen, men der var stadig 

mange, der enten ikke kunne finde mulighed for at kom-

me til Christiansø eller ikke havde lyst til at sejle på denne 

årstid . Da vi alligevel havde Gudhjem i reserve i tilfælde 

af dårligt vejr; banerne var lagt, og alle løbskortene var 

printet, kunne vi lige så godt lave et løb også i Gudhjem 

sideløbende med løbet på Christiansø . 

Bortset fra nogle småfejl ved generalprøven om torsda-

gen på Christiansø forløb begge arrangementer fanta-

stisk . Stævnelederen kunne nyde vejret og gå og hygge-

snakke med de mange glade o-løbere .

Så bliver det ikke bedre .

AF Torkil Hansen, PI-København

Stævneleder
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Fantastisk! Eller? Klokken var lidt i 6, da jeg denne fre-

dag igen blev vækket lidt for tidligt . Jeg var ankommet til 

Sandvig meget sent torsdag nat efter tre dage med orien-

teringsløb i Sverige for politiet . Nu skulle scenen skiftes 

ud med tre dages orienteringsløb på Bornholm . Det var 

stadig for politiet, men meget var nu meget anderledes, 

for lige denne fredag skulle vi hjælpe PI København med 

deres sprint . PI-København har de sidste fire år afholdt 

sprint i forbindelse med Höst Open, så egentligt ikke no-

get nyt der . Men! Denne gang var det på Ertholmene, Dan-

marks østligste punkt og et helt specielt sted med mange 

udfordringer, både for arrangør og deltagere .

Jeg og min største søn, Jonas, havde i sidste øjeblik fået 

tildelt vores pladser som hjælpere, og vi havde fået ”star-

ten” . Et svært og sjovt sted, hvor der ikke er plads til me-

gen slinger . Vi har meget lidt erfaring i den retning, men 

kender dog proceduren til hudløshed efter mange hun-

drede starter gennem tiden . 

Vi fik en lynintro fra Peter Sørensen, og så var vi klar . Vo-

res position var en yderst smuk og idyllisk plet med ud-

sigt til det meste af Frederiksø og indsejlingen til Erthol-

mene . Vores primære opgave var at sætte o-kort klar og 

sende alle afsted rettidigt . 

Med fem hold af ca . 150 løbere kan man sige, at første 

hold var manddomsprøven . Det første kom hurtigt igen-

nem, og i løbet af det første hold med startinterval på et 

minut, havde vi nok allerede indøvet vores sætninger, og 

så kørte den:

”Velkommen”

”Gå frem til den kasse, der passer til din klasse”

”Du må IKKE tage kortet op af kassen!!”

”Du må gerne se, at det er det rigtige kort, der er klar til 

dig”

Herfra overlod jeg det til min store søn, der stod to meter 

længere fremme:

”Når sidste bib lyder… tag kortet”

”Husk du SKAL stemple start”

Herfra tog jeg igen teten . … bib… bib… bib  . .

”God tur … HUSK startposten”

Det lyder simpelt, men med et minut mellem hver start er 

der faktisk ikke råd til meget mere . Vi synes nu faktisk, 

at alt klappede allerede efter 1 . hold og derfra kun med 

meget små fejl . Vi blev hurtigt mere rolige og begyndte at 

finde humoren frem . Vi begyndte derfor også at true med, 

at ”Krølle Bølle” og … for svenskernes skyld ”Mummitrol-

dene” kom efter løberne, hvis de kiggede på kortene for 

tidligt . Det bragte god latter til startfeltet, som ellers nor-

malt er meget tavst, da løberne er meget koncentrerede . 

Jonas kæmpede også med at forsøge at forklare lidt om 

SportIdent-brikken, men det var nok for sent, for hvis man 

ikke allerede kendte forholdene og havde læst instruktio-

nen ved start, var det for sent .

På et tidspunkt kom et filmhold forbi, men selv med dem 

i nakken var der ingen slinger . Solen stod højt, og vej-

ret kunne ikke blive bedre . Vi havde også imellem andre 

løbere tid til en tur selv . Jeg fejlede selv godt, og Jonas 

vandt med gode tre minutter denne dag . Ja ja! Hævnen 

kommer en anden dag .

Start
AF Peter Wihan, PI Slagelse
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Deltager

Dette års Höst Open sprint gik til den lille øgruppe Erthol-

mene 18 km nordøst for Bornholm . Sprintet skulle løbes 

på de to beboede øer, Christiansø og Frederiksø . Tilsam-

men udgør de nævnte øer hele 22 ha, og Christiansø rej-

ser sig hele 22 m over havet . De to øer er omringet af den 

gamle fæstning fra 1600-tallet, som for en historienørd 

som mig så flot pryder øerne .

Jeg ved ikke, om det var formandens forbindelse til Born-

holm, der gjorde, at vejret både om torsdagen og freda-

gen var eminent, men løbet blev i hvert fald afholdt i høj 

solskin, vindfrit og godt humør .

Jeg fik muligheden for at løbe om torsdagen og måtte 

desværre lade min hund Tony blive i bilen til hans store 

utilfredshed . Turen til øen blev nydt i godt selskab på fær-

gens øverste dæk, hvor vi havde mulighed for at nyde ef-

terårssolen og den rolige bølgegang .

Ved ankomst til øen blev de andre straks sat i gang med 

at arbejde, mens jeg kunne få lov til at løbe min rute med 

start på Christiansø . På grund af øernes størrelse forven-

tede jeg ikke den store udfordring . Det havde Jørn Lind 

dog alligevel sørget for, at der nok skulle blive, så for mit 

vedkommende bragte min bane mig bl .a . ud på øens 

østlige klippeside, hvor jeg måtte hoppe fra sten til sten . 

Ruten bragte mig ligeledes til Frederiksø, der er forbundet 

med Christiansø med en 1,5 meter bred gangbro . Jeg tror 

ikke, at jeg var den eneste, der missede det skilt på bro-

en, hvor der stod, at man ikke måtte løbe . Det resulterede 

i hvert fald i, hvad jeg formoder, nogle sure gloser fra en 

svensk løber . Vi mødtes heldigvis ikke igen .

Alt i alt en fantastisk oplevelse jeg ikke ville have været 

foruden .

P .S . Tony led ikke overlast og blev bestukket med en 

masse godbidder, da jeg kom tilbage . 

AF Søren Vestergaard

Til sprintet i Gudhjem var der godt gang i både de ”åbne 

baner” og sidste-øjebliks-tilmeldinger til de almindelige 

klasser, så løberne kunne dyste mod de sædvanlige kon-

kurrenter .

Med perfekt vejr til et sprint rundt i Gudhjems gader 

kunne man virkelig tale om ”færgetræk” hos deltagerne . 

Langt de fleste kom nemlig direkte fra færgen fra Christi-

ansø, men med stadig friske ben stillede både danskere 

og svenskere sig villigt i kø til endnu en tur .

 

Dagens største udfordringer handlede da heldigvis også 

mere om sprogbarrierer og aflæsning af skæve kragetæer 

end om teknologi . Med tilmeldinger på dagen både fra 

deltagere over 80 år og under 10 år med henholdsvis et 

helt livs erfaring og med kun ganske få ture under bæltet 

må dagens åbne baner siges at have været en succes .

Åbne Baner
AF Nikita Bang, PI-København
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Mål og beregning

Der var i anledningen af sprinten til Höst Open på Chri-

stiansø og Frederiksø blevet åbnet til Store Tårn, hvor 

der var oprettet beregnerområde . Samtidig var det også 

opholds- og omklædningsområde for løberne, så der var 

gratis og fri adgang til hele tårnet med kunstudstilling og 

en fantastisk udsigt over øen fra toppen . Løberne fandt 

hurtigt ud af, at man herfra kunne se både poster og lø-

bere .

En resultattavle til resultater på papir inde i tårnet skabte 

store og gode diskussioner løberne imellem, når løbstider 

og placeringer blev slået op, og der var en dejlig positiv 

stemning i målområdet . Stort set alle var enige om, at 

det havde været en sjov oplevelse, selv om det også for 

nogle havde været svært .

Generelt gik brikaflæsningen gnidningsfrit, og løbere med 

småproblemer med hensyn til banetildeling og aflæsning 

af brik blev løst på stedet af IT-eksperten Mogens Jør-

gensen, som sad bag et hav af skærme, altid klar til at 

hjælpe .

Alt i alt var det en god dag med en fantastisk stemning, 

og ved 17-tiden var det hele slut, og nedtagning og op-

rydning kunne påbegyndes, så vi kunne være klar til afrej-

se med postfærgen .

AF Svend Herby Nielsen

Der er nok ikke mange, som tænker over, at orienterings-

løb faktisk kræver en hel del materiel, men der var me-

get, som skulle fremskaffes . Ved sidste års stævne så vi 

os nødsaget til at kassere to gamle villatelte indkøbt for 

mere end 30 år siden, og de skulle erstattes til brug for 

stævnekontor og kiosk . Et ”lille projekt” med fire stati-

ver til løse postdefinitioner kostede nogle dages arbejde 

i ”skuret” . Fremgangsmåden var i øvrigt den, at jeg vi-

suelt forestillede mig alle funktioner ved løbet, og mens 

jeg havde billederne i hovedet, skrev jeg løbende ned, 

hvilket udstyr der skulle bruges . Der blev indkøbt ekstra 

kortkasser, plastlommer, strips, kaffebægre, miljørigtige 

vandbægre til 900 løbere osv . Der skulle hentes lånema-

teriel hos Østkredsen . 2½ A4-side med materialer blev 

udfærdiget og fremsendt til stævneleder og funktionsle-

dere for kontrol . Arbejdet med materialerne stod på i ca . 

en måned forud for stævnet . De sidste skilte blev efter 

anmodning fra stævnelederen lavet to dage før afgang 

til stævnet . Der blev indkøbt materiale for ca . 14 .000, - 

kr .  I alt tre trailere og flere bagagerum fyldt med materiel 

blev fragtet til Bornholm, og ja, så skulle det jo altså også 

hjem igen .

Materiel
AF Peter Sørensen
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Klubmesterskab, Foredrag og DM PI-Københavns Skytteafdelingen

Søndag den 24. oktober 2021 afholdte skytteafdelingen i Kø-

benhavn traditionen tro vores årlige klubmesterskab på Kal-

vebod Skyttecenter, hvor vi også til daglig har klubtræning på 

både pistol og riffel. Der var forinden ophængt indbydelse på 

de fleste tjenesteder i København, Kalvebod skyttecenter, vores 

facebook side og på hjemmesiden www .piskydning .dk.

Programmet bestod af en solid blanding af skydediscipliner og 

med forskellige våbenklasser heriblandt tjenestepistolen. Erfa-

ringsmæssigt ved vi, at specielt de lidt yngre skytter efterspør-

ger de mere politi præget skydninger, i stedet for de mere tradi-

tionelle 25 meter skydninger. 

For få år tilbage introducerede vi DSF tjenestepistol, der er en 

meget relevant politiskydning med magasinskifte og skydning 

på begrænset tid. En skydning som kræver, at man ”skynder sig 

langsomt” for at udnytte den begrænsede tid, der er til rådighed 

på den mest optimale måde. Sådan disciplin havde vi med igen 

i år på et helt baneafsnit, og det viste sig, at næsten alle de 

fremmødte nåede at deltage. 

Endvidere kan der nævnes Falling Target skydningen, hvor skyt-

ten på kortes mulige tid skal nedlægge 5 gule gummi mål/ ski-

ver. Den skydes 5 gange og den dårligste tid tages fra. Heref-

ter er det gennemsnittet af de 4 bedste tider som skytten har 

opnået der tæller.  I denne disciplin kan man hurtigt forivre sig 

og så går det helt galt med tiderne. Det gælder om at skynde 

sig langsomt og få træf på skiven hver gang. Korrekt teknik i 

aftrækket er ret afgørende for, hvem der vinder. Det kan betale 

sig at træne, men det havde vi ikke lige nået i år, som det kan 

ses på tiderne. 

Grovpistol (cal. 32 og op) og Finpistol ( cal. 22) var naturligvis 

også med og i alle konkurrencerne var der sørget for præmier til 

de bedste skytter. 

Bestyrelsen vil næste år ikke afholde et decideret klubmester-

skab, men i stedet en klubdag for alle vore medlemmer, hvor vi 

vil leje flere baneafsnit, og hvor medlemmerne kan komme og 

prøve forskellige skydninger og mange forskellige våben. I løbet 

af klubdagen griller vi og hygger. 

Såfremt man har ideer til, hvordan vi får flest mulige med på så-

dan en dag, så vil vi i bestyrelsen gerne høre mere. 

Klubmesterskab

Michael med sølv om halsen

Michael i aktion

Lianna og Michael fortæller om IPSC

Klubmesterskab

Klubmesterskab
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En af PI-KBH skydnings mange initiativer i 2020/21 er IPSC. Vi 

har skrevet om det før, og I kommer til og høre om det igen – 

IPSC er det SJOVESTE og mest relevante, man kan lave med 

en pistol. IPSC er super relevant for politiskytter, da alle elemen-

ter i skydninger repræsenteret. 

Kort fortalt, så har man 5 minutter til at lægge en plan på ba-

nen, derefter er man klar på startlinjen. Når bippet lyder gæl-

der det om at få bedste træf i Alpha zonen (midten af skiven) 

på korteste tid. Træf (point) divideres med tid, hvilken giver en 

Hitfactor. Højeste Hitfaktor vinder den bane. Sådan fortsætter 

stævnet over eks. 16 baner. 

PI-KBH har stille og roligt fået skabt nogle nye IPSC skytter og 

et af de tiltag, der har hjulpet til dette, var et lille foredrag. Fore-

draget blev afholdt en aften i SKAK-Huset på Kalvebod, hvor 

Lianna og Michael fortalte om deres vej ind i IPSC. Der blev 

naturligvis også viste en masse grej frem og svarede på gode 

spørgsmål. 

Vi starter også næste sæson (marts ’22) op med et lille IPSC 

træf på Kalvebod – en dag hvor nye skytter kan komme og bru-

ge kræfter med Hitfaktoren på en bane – mere om det senere. 

IPSC Sæsonen 2021 skulle finde sine danske mestre og det-

te fandt sted på Københavns Skyttecenter, weekenden 30.-

31.10.2021. Stævnet havde grundet en maaaaasssse bølv om 

godkendelser og personlig roderi mellem en flok divaer, desvær-

re resulteret i en udskydelse fra den oprindelig dato til denne 

weekend. Dette betød, at flere af de forsvarende mestre ikke 

havde mulighed for at et titelforsvar. 

Alle startvanskelighederne til side, så var det en fed match med 

virkelig gode og til tider udfordrende baner. Som repræsentation 

for PI-KBH deltog Michael Randrup med sin SIG Sauer P320 X-

Five i Production Optic Light divisionen. Michael har det meste 

af sæsonen ligget godt i svinget til en medalje, så forventninger 

til weekenden, var da også sat derefter. Lad os bare afsløre, at 

det gik fint – eller ”Okay” som man siger i Jylland. 

Michael endte på en 2. Plads med 5 % op til nummer 1, og var 

fuldt tilfreds. Selvom der manglede nogle solide skytter i feltet, 

så var der kamp om pladserne, og næste sæson tegner alle-

rede godt. 

Hvis du har hørt om IPSC, men ikke rigtigt er kommet i gang, 

så tøv endelig ikke med og skrive til bestyrelsen, så hjælper vi 

gerne.

TEKST og FOTOS Kim Wallbridge og Michael Randrup, PI-København, Bestyrelsesmedlem i Pi skytteafdeling København

Klubmesterskab, Foredrag og DM PI-Københavns Skytteafdelingen

Foredrag og DM på Kalvebod – IPSC

RESULTATERNE FORDELTE SIG SÅLEDES:

Dsf Tjenestepistol (politi pistolen) John Cramer 564 point • Peter Wendt 557 point.

Dsf Tjenestepistol (grov) Morten Munk 576 point • Bjarke Poulsen 541 point.  

Dgi Finpistol enhånds fatning Mette Fries 331 • Lianna Wohlgemuth 310 point.

Dgi Finpistol tohåndsfatning Flemming Harder 305 point (eneste deltager).

Dgi Grovpistol 1 hånds fatning Jon Andersen 305 • Nicolai Kørner 200 point.

Dgi Grovpistol 2 hånds fatning  Lianna Wohlgemuth 322 point • John Cramer 311 point.

Falling Target (politi) Morten Munk 5,70 sek. • Kim Wallbridge 6,30 sek.

Falling Target (fri) Morten Munk 4,50 sek. • Peder Karmark 5 sek. 

Stor tak til alle fremmødte hjælpere fra vores egen forening , og tak til Kristian H. Petersen fra 

www .våbensmeden .dk for at sponsorere præmier til mesterskabet. 
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